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ACTA PLE NÚM.  12/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 29 DE 
NOVEMBRE DE  2001 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 29 DE NOVEMBRE DE 2001 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia  
vint-i-nou de novembre de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
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Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Judith Ibàñez Vives 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm.  10/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de setembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que pensa que en 
aquest Ple ha hagut una sèrie de coses que no estaven prou clares i hi ha una 
cosa a la pàgina 30, referent a una Moció que nosaltres vàrem presentar hi ha 
uns punts suspensius al segon paràgraf  que diu: “Novament intervé el senyor 
Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestan 
que per això dic que .......” 
 
 Aquesta era una Moció que el Grup Socialista havia presentat una 
esmena a la totalitat i que vam estar discutint, si s’acceptava o no.  
 
 No sé aquí que és el que va passar, però el cas és que després, si 
continuem llegint, veiem que jo vaig acceptar de retirar la meva i que figurés 
com a una presentada pels Grups,  Socialista i d’EUiA, per tant, en aquest 
sentit només que dir això, que està incomplet, però estic segur. Ara com que fa 
dos mesos no me’n recordo exactament el que vaig dir, però estic segur que la 
cosa anava per aquí. 
 
 Després, en el mateix punt, si veiem, abans de la votació posa: 
“Entén que tots els grups voten a favor excepte l’abstenció d’Esquerra 
Republicana”, i, després en la votació diu: “Sotmesa a votació la Moció 
presentada pel Grup Municipal d’EUiA, és retirada pel seu Portaveu”.  
 
 En totes les votacions dels temes que es tracten, en el quadre figura 
la votació, però en aquell cas no figura, abans si que es diu, però aquí figura 
d’una manera una mica....., jo no sé, penso que el que diu abans, de què tots 
votem a favor, excepte l’abstenció d’ERC, doncs és el que ha de figurar en la 
votació. 
 
 Després, continua manifestant el Sr. Flórez, a la pàgina 33, en una 
altra Moció del nostre Grup, al començament mateix, a la primera línia, jo 
tampoc sé el que vaig dir, però  és una cosa que no té res a veure amb el tema 
del finançament d’activitats que es fan a l’Ajuntament, i, hi posa: “He de 
començar dient tot allò que he dit per a l’OTAN ...”, i penso que segurament 
vaig dir: “per a l’altra”, perquè això no té sentit, perquè no té res a veure 
l’OTAN. 
 
 Seguidament pren la paraula la Secretària General, senyora 
Carmen Alonso Higuera, per proposar que en tot cas, es retiri l’acta perquè es 
revisarà  novament abans de la seva aprovació. 
 
 
 
 Després d’això es retira l’Acta núm. 10/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de setembre d’enguany  
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 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l’Alcaldia que a continuació es relacionen.  
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 2.1.- Decret número 5651/01 de data 19 d’octubre 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
1999, amb el número 5869/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per 
Decrets de l’Alcaldia números 2960/2000, de 8 de juny, 4534/2000, de 22 de 
setembre i 1715/2001, de 22 de març. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Secretària  del Consell Municipal de 
la Dona, de data 9 d’octubre d’enguany, es sol·licita el canvi del nomenament 
de representant titular i suplent, pel que fa al Grup Polític Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya, en el Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5869/99, de 3 de 
desembre, relatiu als membres del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, en el sentit següent: 
 
 Nomenar Vocal titular del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, en representació del Grup Polític Municipal d’Esquerra Republicana 
de Catalunya, a la senyora Mònica Roca i Lòpez. 
 
 Nomenar Vocal suplent del Ple del Consell de la Dona de Cornellà 
de Llobregat, en representació del Grup Polític Municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, a la senyora Elisabet Badia i Mairal. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-



 5

presidenta i Secretaria del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les 
persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.2.- Decret número 5913/01 de data 30 d’octubre 
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar d’un recolzament en 
atenció primària amb una educadora social durant un període comprès del 
29/10/2001 fins el 31/12/2001, per poder garantir les diferents mancances 
que el servei municipal precisarà cobrir durant aquest període per acumulació 
de tasques, 
 
 Atès el contingut de l’informe emes a l’efecte pel Departament de 
Recursos Humans, en relació a aquesta necessitat, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 18 del Reial Decret 3217/93 i l’article 4è del Reial Decret 
2546/1994. 
 
 Atès que aquesta necessitat s’ha produït de forma sobrevinguda i es 
precisa cobrir immediatament, per poder garantir el recolzament dels serveis, i 
que una demora en la contractació no s’assoliria l’objectiu que provoca la 
proposta de contractació, 
 
 Atès que la Cap Tècnic de Serveis Socials proposa la contractació de 
la senyora Emma de la Haba Vacas que reuneix el perfil i condicions laborals 
per poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal, com Educadora 
Social de recolzament temporal dels serveis, després d’un procés de selecció 
intern realitzat segons les dades facilitades pel Col·legi professional 
d’Educadors i Educadores de Catalunya. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 121A1 13100 de Personal laboral eventual / Org. I Rec. 
Humans. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 3558/99 de data 15 de juliol 
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HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la funció d’Educadora Social en el departament de Serveis Socials. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Emma de La 
Haba Vacas, en qualitat d’ Educadora Social, per un període comprès del 29 d’ 
octubre de 2001 i fins al dia 31 de desembre de 2001, per atendre durant 
l’esmentat període de relació l’acumulació de tasques que el servei precisa 
atendre. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Educadora Social del Departament de Serveis Socials, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, 
al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.3.- Decret número 6072/01 de data 13 de novembre 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre 
de 1999, amb el número 5736/99, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals 
que varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres 
integrants del Ple del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient  de 
Cornellà de Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia 
números 988/2000, de data 25 de febrer i 2962/2000, de 8 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit  de la Tinenta d’Alcalde de Medi Ambient 
de data  8 de novembre d’enguany, es sol·licita el nomenament de nou 
Secretari del Ple del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient  de 
Cornellà de Llobregat, per haver causat baixa en la plantilla d’aquest 
Ajuntament el senyor Francesc Xavier Samarra Riera, proposant al nou Tècnic 
de Medi Ambient d’aquesta Corporació, senyor David Calabuig Aracil. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
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HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5736/99, de 26 de 
novembre, relatiu als membre del Consell Municipal de Participació de Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat, en el sentit de deixar sense efecte el 
nomenament, com a Secretari d’aquest, del senyor Francesc Xavier Samarra 
Riera, nomenant en la seva substitució al Tècnic de Medi Ambient d’aquesta 
Corporació, senyor David Calabuig Aracil. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Medi Ambient 
i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i 
Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de 
Llobregat,  als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 

 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.4.- Decret número 6209/01 de data 16 de novembre 
 
 “Vista la proposta del Departament Tècnic de Cultura per la 
contractació no permanent d’un professional per atendre la direcció del proper 
Festival Internacional de Pallassos que ha de tenir lloc a Cornellà durant el 
segon semestre de l’exercici 2002, que està prevista en el vigent pressupost, 
 
 Atès que en la plantilla de personal d’aquest Ajuntament no  figura 
cap plaça d’aquestes característiques,. 
 
 Atès que en el vigent pressupost hi ha consignació pressupostaria 
suficient per atendre el cost de la contractació que es proposa, i s’ha creat  el 
programa 21 451D0 13100  “Personal eventual Festival de Pallassos” que pot 
permetre  atendre la contractació, d’acord amb la proposta retributiva que es 
planteja, 
 
 Atès que es proposa la contractació del senyor Genis Matabosch 
Giménez per cobrir la funció de director del festival esmentat per reunir el 
perfil professional adient i experiència acreditada per poder desenvolupar 
aquesta tasca, 
 
 Atès que la contractació que es proposa està contemplada en 
l’article 16.2 d) del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, al 
tractar-se de una relació de caràcter no permanent per una tasca específica de 
caràcter temporal amb jornada completa, i es pot dur a terme sempre i quan 
hi hagi consignació pressupostaria suficient per atendre el seu cost i es pugui 



 8

determinar la tipologia del contracte de treball d’acord amb el que es recull en 
la disposició laboral, d’acord amb el que s’indica en l’article 20 de l’esmentat  
Reglament i l’article 19.2 del mateix cos legal. 
 
 Atès el que preveu l’article 22 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals preveu la possibilitat de procedir a la contractació de 
personal laboral directament per raons de màxima urgència sempre que es 
fonamenti en la resolució que s’adopti, havent-se de donar compte al Ple 
Municipal i publicar-se la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i 
Butlletí Oficial de la Província, d’acord amb el que s’estableix en l’article 98.1 
de l’esmentat Reglament, 
 
 Atès que la contractació urgent de la direcció del festival es del tot 
necessària per poder assegurar la preparació prèvia del festival i la seva 
realització en les dates en que ha de tenir lloc, 
 
 Atès que el contracte que es proposa es per atendre el servei 
determinat esmentat  està recollit en l’article 15.1 a de l’Estatut del 
Treballadors i l’article 2 del Reial Decret 2720/98 . 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99, de 15 de 
juliol 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació de la direcció 
del Festival Internacional de Pallassos de Cornellà de Llobregat, per poder 
assegurar la seva celebració en la dates establertes. 
 

 Segon.- Autoritzar la contractació laboral no permanent del senyor 
Genís Matabosch Giménez en qualitat de Director del Festival Internacional de 
Pallassos de Cornellà de Llobregat, per una jornada de dedicació exclusiva, 
prestada de forma flexible i d’acord amb les característiques de la funció, per 
atendre el servei determinat corresponent a la direcció i coordinació pel 
desenvolupament del festival esmentat, així com el seu tancament, amb 
efectes 12 de novembre de 2001 i fins el 31 de desembre de 2002, a l’empar 
del que disposa l’article 15.1 a) de l’Estatut dels Treballadors i l’article 2 del 
Reial Decret 2720/98 

 
 Tercer.- Establir-li una retribució bruta anyal de 3.549.000,- 
pessetes, que percebrà en catorze mensualitat, i durant tot el període 
contractació. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Cinquè.- Traslladar el contingut de la present resolució a la persona 
interessada, al Departament Tècnic de Cultura, al Departament de Recursos 
Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar la resolució número 
331/01 de data 19 d’octubre de la Presidència de l’IME, que a 
continuació s’indica: 
 
 “Vist l’informe emès pel la Direcció de l’Institut Municipal 
d’Educació, pel qual s’indica la necessitat de modificar parcialment la 
resolució de la Presidència de l’Institut per la qual s’establia entre altres les 
noves jornades de treball del personal docent de l’Escola Municipal de Música 
pel curs escolar 2001, s’adequava el catàleg de llocs de treball aprovat pel Ple 
Municipal de data 28 de juny de 2001 a la nova realitat funcional del centre i 
s’adscrivia al personal als nous llocs de treball resultants de la proposta, 
 
 Atès que les modificacions que es plantegen son les següents: 
 
a) En quan a jornada total de treball anyal: 
 
• El lloc IB004 de 874  hores ha de passar a ser de 917 hores. 
• El lloc IB005 de 654 hores ha de passar a ser de 523 hores 
• El lloc IB006  de 786 hores ha de passar a ser de 830 hores 
• El lloc IB009 de 391 hores ha de passar a ser de 435 hores. 
 
b) En quan a la distribució de la jornada hauria de ser en lloc de 
l’establerta, la següent: 
 
ESPECIALITAT                                TOTAL     LECTIVES      PREPARACIÓ I     REUNIONS  ENTREVISTES    HORES A                    
                                                          HORES    +DIRECCIÓ       TANCAMENT                                                   JUSTIFICAR 
                                                         ANUALS                             CURS                        
                                                  CONTRACTE 

 
PIANO+LL.M. 1.005 767.00 40,00 71,00 20,00 107.00  
PIANO+LL.M. 917 697.00 40,00 71,00 20,00  89.00  
FLAUTA +CAP ESTUDIS  1.005       790.00  40,00  71,00  20,00  84.00  
FLAUTA TRAVE 1.005 770.50 40,00 46,00 10,00 139.00  
CLARINET  523 381.00 40,00 19,00 10,00 73.00  
VIOLI  435 319,50 40,00 36,50 10,00 29.00  
XEL.LO  545 409,50 40,00 46,00 10,00 40.00 
GUITARRA  830 640,00 40,00 36,00 10,00 104.00 
 
 
 Atès que aquestes modificacions han sigut proposades per l’Equip 
Directiu de l’Escola Municipal de Música, i han sigut signades de forma 
individual per cadascun dels empleats interessats 
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 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors en 
relació a la modificació de les condicions de treball del personal, 
 
 Atès el contingut de l’acord del Ple Municipal de data de 28 de juny 
de 2001, pel qual s’aprova el catàleg de llocs de treball d’aquest Ajuntament i 
dels seus Organismes Autònoms, i les retribucions fixades per cada lloc de 
treball de l’escola municipal de música d’acord amb les dedicacions establertes 
pel curs 2000-2001,  
 
 Atès que en la proposta hi ha unes noves jornades en funció de la 
nova realitat per aquest curs escolar i que cal adequar les retribucions del 
catàleg en funció d’aquesta incidència, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària a càrrec a la partida 
pressupostària 49 423JO 13000 de Personal laboral/Escola de Música, 
 
 Aquesta Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, fent ús de 
les atribucions que li confereixen els Estatuts de l’Institut i l’article 21 de la 
Llei 7/1985 de 2 d’abril 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar parcialment els punts la resolució d’aquesta 
Presidència n. 303/01 de 27 de setembre de 2001, per les raons exposades en 
la part expositiva, que a continuació s’indiquen: 
 
a) Punt primer.- Substituir el document ANNEX I de la resolució pel que      

s’incorpora en aquesta. 
 
b) Punt segon.- Modificar les següents jornades de treball per especialitat i la 

següent distribució: 
 
ESPECIALITAT                                TOTAL        LECTIVES      PREPARACIÓ i  REUNIONS  ENTREVISTES    HORES A                    
                                                          HORES      +DIRECCIÓ        TANCAMENT                                                JUSTIFICAR 
                                                         ANUALS                                CURS 
                                                  CONTRACTE 
 
PIANO+LL.M. 1.005 767.00 40,00 71,00 20,00 107.00  
PIANO+LL.M. 917 697.00 40,00 71,00 20,00  89.00  
FLAUTA +CAP ESTUDIS  1.005       790.00  40,00  71,00  20,00  84.00  
FLAUTA TRAVE 1.005 770.50 40,00 46,00 10,00 139.00  
CLARINET  523 381.00 40,00 19,00 10,00 73.00  
VIOLI  435 319,50 40,00 36,50 10,00 29.00  
XEL.LO  545 409,50 40,00 46,00 10,00 40.00 
GUITARRA  830 640,00 40,00 36,00 10,00 104.00 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Consell de l’Institut Municipal d’Educació. 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació.” 



 11

 
 
  Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
                          
 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Restar assabentats de la resolució del Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, en relació a la 
desafectació de l’edifici que ocupava l’IES Jacint Verdaguer, ubicat a la 
Avda. Salvador Allende, d’aquesta ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord del Ple Municipal de data 26 de juliol de 2001, pel que 
s’acordava iniciar expedient de desafectació de l’Institut d’Ensenyament 
Secundari Verdaguer, ubicat a l’Avinguda Salvador Allende, 45 de Cornellà de 
Llobregat i es sol·licitava al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya la desafectació de l’esmentat centre escolar. 
 
 Atès que mitjançant resolució de 30 d’octubre de 2001 de la 
delegada territorial del Departament d’Ensenyament al Baix Llobregat i Anoia 
es resol “Autoritzar la desafectació de l’edifici que fins a la fi del curs escolar 
2000/2001 ocupava l’IES Jacint Verdaguer, ubicat a l’Avinguda Salvador 
Allende, número- 45, de la localitat de Cornellà de Llobregat.” 
 
 Atès que l’establert als articles 25, 49 i 50 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals, així com el Decret 212/1994 de 26 de juliol, 
referent a l’autorització prèvia a la desafectació d’edificis públics escolars. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels presents acords 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Restar assabentats de la resolució de 30 d’octubre de 2001 
de la delegada territorial del Departament d’Ensenyament al Baix Llobregat i 
Anoia en que es resol “Autoritzar la desafectació de l’edifici que fins a la fi del 
curs escolar 2000/2001 ocupava l’IES Jacint Verdaguer, ubicat a l’Avinguda 
Salvador Allende, número- 45, de la localitat de Cornellà de Llobregat.” 
 
 Segon.- Comunicar el present acord a l’Institut Municipal 
d’Educació pel seu coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es manifesta que 
aquest és un tema prou conegut i que el títol és suficientment explícit del seu 
contingut. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Modificació dels Annexos I (Relació Descriptiva) i II (Relació 
Valorativa) del Catàleg de Llocs de Treball del personal funcionari i 
laboral de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms, aprovat per 
acord del Ple Municipal de data 28 de juny de 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord del Ple Municipal de data 28 de juny de 2001 pel qual 
es va aprovar el nou catàleg de llocs de treball d’aquest Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms, les taules retributives del personal laboral i els nous 
imports dels complements personals transitoris, així com l’aprovació inicial de 
la Normativa de Retribucions i de Provisió de Llocs de Treball. 
 
 Vista la proposta de redistribució de efectius que planteja el Cap de 
la Guardia Urbana consistent en l’adscripció de quatre agents de serveis 
generals a agents de barri. 
 
 Atès que la proposta plantejada modifica l’acord de Ple de data 28 
de juny de 2001 (Annex I –Relació descriptiva-), en el que figuraven : 
 
Pàgina 71: “DENOMINACIÓ DEL LLOC : AGENT DE BARRI ........ NÚMERO DE 
LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS : 11” 
 
Pàgina 81: “DENOMINACIÓ DEL LLOC : AGENT SERVEIS GENERALS .... 
NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS : 55” 
 
 Vist així mateix l’informe emès pel Cap de Recursos Humans 
mitjançant el qual es fa constar: 
 
 Primer: Que en el Annex I (Relació descriptiva)  del Catàleg de Llocs 
de Treball del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus 
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Organismes Autònoms aprovat per acord del Ple Municipal de data 28 de juny 
de 2001, s’ha d’afegir una nova denominació de lloc de treball “CONSERGE 
CENTRE CÍVIC SANT ILDEFONS”  amb una jornada de treball de 1750 hores 
anyals (pàgina 115 B) i així mateix en el Annex II (Relació Valorativa) s’ha 
d’afegir els conceptes i les retribucions corresponents a aquest lloc de treball, 
segons s’indica a continuació, amb efectes del dia 1 de juliol de 2001: 
 
Hores anyals :  1750 
Proposta nova denominació : CONSERGE CENTRE CÍVIC SANT ILDEFONS 
Codi lloc: FE013 
Grup : E 
Nivell: 9 
Numero de llocs homogenis: 1 
Valoració: 158 
Salari Base: 931.721,-ptes. 
Paga Extra: 155.287,-ptes. 
Complement Destinació : 364.385,- ptes. 
Complement Específic –Tram General: 462.949,- ptes. 
Complement Específic –Dedicació Especial: 340.727,- ptes. 
Productivitat Valoració mensual: 57.430,- ptes. 
Productivitat Valoració anyal : 216.117,- ptes. 
Total : 2.528.616,- ptes. 
 
 I com a conseqüència modificar el Número de Llocs de Treball 
Homogenis de la pàgina 115 , de la següent manera: 
on diu : 
 
Pàgina 115: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: CONSERGE D’EDIFICIS PÚBLICS 
........ NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 11” 
 
hauria de dir : 
 
Pàgina 115: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: CONSERGE D’EDIFICIS PÚBLICS 
.......... NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 10”. 
 
 Segon.- Que en el  Annex I (Relació descriptiva)  del Catàleg de Llocs 
de Treball del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms aprovat per acord del Ple Municipal de data 28 de juny 
de 2001, s’ha de modificar la descripció dels “REQUERIMENTS ESPECÍFICS 
DEL LLOC  DE TREBALL D’OFICIAL DE MANTENIMENT, Codi del Lloc ID001, 
pàgina 183. 
 
on diu : 
 
Pàg. 183: DENOMINACIÓ DEL LLOC: OFICIAL DE MANTENIMENT ........... 
REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC:“ 
 
hauría de dir : 
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Pàg. 183: DENOMINACIÓ DEL LLOC: OFICIAL DE MANTENIMENT........... 
REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC:  Dedicació especial de 100 hores 
anyals per atendre serveis d’emergència en les Escoles Bressols “ 
 
 I com a conseqüència en el Annex II (Relació Valorativa) s’ha d’afegir 
el concepte Complement Específic-Dedicació especial i les retribucions 
corresponent a aquest lloc de treball, segons s’indica a continuació, amb 
efectes del dia 1 de juliol de 2001: 
 
Proposta nova denominació: OFICIAL MANTENIMENT 
Codi lloc: ID001 
Grup : D 
Nivell: 14 
Numero de llocs homogenis: 1 
Valoració: 180 
Salari Base: 1.020.608,-ptes. 
Paga Extra: 170.101,-ptes. 
Complement Destinació : 545.010,- ptes. 
Complement Específic –Tram General: 683.171,- ptes. 
Complement Específic –Dedicació Especial: 165.500,- ptes. 
Productivitat Valoració mensual: 72.567,- ptes. 
Productivitat Valoració anyal : 216.117,- ptes. 
Total : 2.873.074,- ptes. 
 
 De conformitat amb el que disposa  l’ article 105.2 de la Llei 4/99 
de modificació de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú,  
 
 El President de la Comissió Informativa d’ Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Modificar el Número de Llocs de Treball Homogenis de les 
pàgines 71 i 81 del Annex I (Relació descriptiva)  del Catàleg de Llocs de 
Treball del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms aprovat per acord del Ple Municipal de data 28 de juny 
de 2001, segons les raons exposades en la part expositiva del present acord, 
amb efectes del dia 1 d’octubre de 2001, en el sentit següent: 
 
on diu : 
 
Pàgina 71: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: AGENT DE BARRI ........ NÚMERO DE 
LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS : 11” 
 
Pàgina 81: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: AGENT SERVEIS GENERALS .... 
NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 55” 
  
hauria de dir : 
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Pàgina 71: “DENOMINACIÓ DEL LLOC : AGENT DE BARRI ........ NÚMERO DE 
LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 15” 
 
Pàgina 81: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: AGENT SERVEIS GENERALS ..... 
NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 51” 
 
 Segon.-  Afegir en el Annex I (Relació descriptiva)  del Catàleg de 
Llocs de Treball del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms aprovat per acord del Ple Municipal de data 28 de juny 
de 2001 una nova denominació de lloc de treball “CONSERGE CENTRE CÍVIC 
SANT ILDEFONS”  amb una jornada de treball de 1750 hores anyals (pàgina 
115 B) i així mateix en el Annex II (Relació Valorativa) afegir els conceptes i les 
retribucions corresponents a aquest lloc de treball, segons s’indica a 
continuació, amb efectes del dia 1 de juliol de 2001: 
 
Hores anyals :  1750 
Proposta nova denominació: CONSERGE CENTRE CÍVIC SANT ILDEFONS 
Codi lloc: FE013 
Grup : E 
Nivell: 9 
Numero de llocs homogenis: 1 
Valoració: 158 
Salari Base: 931.721,-ptes. 
Paga Extra: 155.287,-ptes. 
Complement Destinació : 364.385,- ptes. 
Complement Específic –Tram General: 462.949,- ptes. 
Complement Específic –Dedicació Especial: 340.727,- ptes. 
Productivitat Valoració mensual: 57.430,- ptes. 
Productivitat Valoració anyal : 216.117,- ptes. 
Total : 2.528.616,- ptes. 
 
 I com a conseqüència modificar el Número de Llocs de Treball 
Homogenis de la pàgina 115 , de la següent manera: 
on diu : 
 
Pàgina 115: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: CONSERGE D’EDIFICIS PÚBLICS 
........ NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 11” 
 
hauria de dir : 
 
Pàgina 115: “DENOMINACIÓ DEL LLOC: CONSERGE D’EDIFICIS PÚBLICS 
.......... NÚMERO DE LLOCS DE TREBALL HOMOGENIS: 10”. 
 
 Tercer.- Modificar en el  Annex I (Relació descriptiva)  del Catàleg 
de Llocs de Treball del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms aprovat per acord del Ple Municipal de data 28 de juny 
de 2001, la descripció dels “REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC  DE 
TREBALL D’OFICIAL DE MANTENIMENT, Codi del Lloc ID001, pàgina 183. 



 16

 
on diu : 
 
Pàg. 183: DENOMINACIÓ DEL LLOC: OFICIAL DE MANTENIMENT........... 
REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC:   “ 
 
hauria de dir : 
 
Pàg. 183: DENOMINACIÓ DEL LLOC: OFICIAL DE MANTENIMENT........... 
REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC:  Dedicació especial de 100 hores 
anyals per atendre serveis d’emergència en les Escoles Bressols “ 
 
 I com a conseqüència en el Annex II (Relació Valorativa) afegir el 
concepte Complement Específic-Dedicació especial i les retribucions 
corresponent a aquest lloc de treball, segons s’indica a continuació, amb 
efectes del dia 1 de juliol de 2001: 
 
Proposta nova denominació : OFICIAL MANTENIMENT 
Codi lloc: ID001 
Grup : D 
Nivell: 14 
Numero de llocs homogenis: 1 
Valoració: 180 
Salari Base: 1.020.608,-ptes. 
Paga Extra: 170.101,-ptes. 
Complement Destinació : 545.010,- ptes. 
Complement Específic –Tram General: 683.171,- ptes. 
Complement Específic –Dedicació Especial: 165.500,- ptes. 
Productivitat Valoració mensual: 72.567,- ptes. 
Productivitat Valoració anyal : 216.117,- ptes. 
Total : 2.873.074,- ptes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que l’acord comporta tres 
modificacions. Una d’elles fa referència als temes de la Guàrdia Urbana, és 
l’ampliació dels agents del barri que passen d’11 a 16, i les altres dues a  
circumstàncies personals de dues persones que ocupen un lloc de treball, una 
de conserge en un Centre Cívic i una altra d’operari de manteniment a 
l’Institut Municipal d’Educació, que tenien un complement retributiu i  
l’homogeneització que es va fer al seu dia, no es va tenir present en l’acord del 
Ple, i allò que es fa és incorporar-ho perquè, com a mínim, amb aqueixa 
homogeneització no perdin poder adquisitiu aquestes persones. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, 
ECONOMIA I HISENDA 
 
 6.- Aprovar la pròrroga del Pacte Local per a l’Ocupació de 
Cornellà de Llobregat, acordat amb les organitzacions sindicals UGT i 
CCOO i la confederació d’empresaris del Baix Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “El Ple Municipal celebrat el 29 d’octubre de 1998 va aprovar els 
objectius, programes i actuacions contemplats en el Pacte Local per a 
l’Ocupació de Cornellà de Llobregat, acordat amb les organitzacions sindicals 
UGT i CCOO i la Confederació d’Empresaris del Baix Llobregat. 
 
 En l’exposició  dels motius pels quals es creia convenient l’adopció 
d’aquest acord, es deia: 
 
 “Atès que l’atur és la principal preocupació dels ciutadans i 
ciutadanes i l’acció municipal també se n’ha de fer responsable, especialment 
en un moment en què és evident la insuficiència del creixement econòmic, per si 
sol, o de mesures de simple incentivació  de la contractació. 
 
 Atès que és necessari adoptar mesures que, a més del creixement 
econòmic, incideixin directament en la creació d’ocupació ( o en el repartiment de 
l’ocupació que hi hagi) i que facilitin a la ciutadania la seva capacitació per 
inserir-se en aquest nou mercat laboral. 
 
 Atès que aquesta tasca, no obstant, no és exclusiva de un sol 
col.lectiu, sinó que ha d’ésser una acció concertada dels diversos agents, a 
partir de la concertació de les polítiques i la coordinació de les diverses 
actuacions que es desenvolupen en el territori, de l’enfocament de les actuacions 
de forma globalitzadora i la mobilització integral de diversos actors locals, tal 
com planteja en els seus objectius la Unió Europea. 
 
 Atès que l’administració local, malgrat la manca de competències i 
pressupostos, i en funció de les seves possibilitats, sobretot a partir del 
coneixement de la realitat i de la constatació de la immediatesa i gravetat del 
problema de l’atur, ha realitzat polítiques d’ocupació que han contribuït a la 
creació de llocs de treball i a la millora de les condicions de les persones que 
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cerquen ocupació, a partir de l’aprofitament dels recursos locals, el coneixement 
de la realitat i la proximitat amb les persones aturades. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà ha treballat des del seu inici 
democràtic en programes de suport a la creació i manteniment de llocs de 
treball, així com a la millora de les condicions dels aturats i aturades de la 
ciutat, amb un conjunt d’actuacions que han permès la creació d’unes 
estructures que faciliten dur a terme importants polítiques actives d’ocupació de 
les que se’n beneficia la població de Cornellà i de la comarca, amb el 
corresponent esforç econòmic, però que ha contribuït a pal·liar l’atur , 
incrementar l’ocupació i millorar la qualitat de vida de la nostra ciutat.” 
 
 Analitzant el compliment dels diferents objectius plantejats i 
l’evolució dels programes posats en marxa, davant l’actual situació en la qual 
es preveu un cert empitjorament de la cojuntura econòmica, i donat que ens 
trobem en un moment en el qual s’està procedint a la revisió dels instruments 
de foment de les   polítiques   actives   d’ocupació;    les  parts    sotasignants    
del   pacte  i l’Ajuntament han acordat prorrogar el Pacte Local per a 
l’Ocupació de Cornellà de Llobregat, mentrestant s’analitzen els impactes que 
puguin produir-se en l’activitat econòmica i siguin perjudicials per l’ocupació, i 
es fomenta l’aparició  de nous recursos i instruments que permetin impulsar 
noves polítiques actives d’ocupació. 
  
 Per aquests motius el President de la Comissió Informativa 
d’Economia, a proposta del Regidor de treball, proposa al Ple Municipal 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar la pròrroga del Pacte Local per a l’Ocupació de 
Cornellà de Llobregat, acordat amb les organitzacions sindicals UGT i CCOO i 
la Confederació d’Empresaris del Baix Llobregat. 
 
 Segon.- Continuar realitzant els esforços de difusió i implicació 
social en els objectius fixats en el Pacte Local per a l’Ocupació.  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Juan Antonio García Díaz, com a Regidor de 
Treball adjunt a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que en el mes d’octubre de l’any 1998 es 
va signar a Cornellà el Pacte per a l’Ocupació, en el qual van estar implicats 
els agents socials d’UGT i Comissions i la Confederació d’Empresaris. 
 
 Aquest any, corresponia renegociar el Pacte, però a l’hora de 
renegociar el Pacte i veient que els objectius inicials del mateix seguien sent 
vàlids i que entràvem en un procés de recessió econòmica motivat per moltes 
coses, i que, a més, s’ha obert un període dintre del que és la visió des de les 
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administracions del món laboral i en concret a Catalunya, amb la creació del 
Servei d’Ocupació de Catalunya -que està en el Parlament-, i en el Govern 
Central per les mesures urgents de la reforma del mercat de treball els 
signants del Pacte van considerar que davant d’aqueixa incertesa, seria 
convenient prorrogar el Pacte durant un temps, almenys fins a la propera 
legislatura que seria en el 2003. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestant que encara que això ja 
ho vàrem veure en la Comissió,  vol preguntar fins quan es prolonga?.  
 
 Contesta el Sr. García Díaz que no hi ha un límit establert, però el 
més convenient és fer la pròrroga perquè tothom està d’acord fins a què 
tinguéssim suficients elements com per a poder incorporar coses noves al 
Pacte. 
 
 És a dir, si el Servei d’Ocupació de Catalunya  dota als Ajuntament 
de nous recursos, evidentment, tocarem en el Pacte la necessitat d’adequar 
això al Pacte perquè adoptar un acord ara que pot quedar superat en quatre 
dies pel Servei d’Ocupació, seria una bajanada. I el mateix diem amb la 
Reforma del Mercat de Treball, el tipus de contractació que es va establir en 
aquell moment està fracassant i implica moltes concessions per part nostra, i, 
fins i tot els Sindicats estan d’acord amb això. 
 
 Que hem fet?  -afegeix el Sr. García-. Anirem a veure si hi ha una 
negociació política que ens permeti d’alguna manera plantejar-nos també la 
nostra participació en polítiques actives sota un punt de vista econòmic que 
no sigui danyós per a l’Ajuntament.  He dit abans que alguns elements del 
Pacte continuen sent vigents: la lluita contra l’atur, la marginació social, els 
joves, les dones. Continuarem treballant en tot això, i quan tinguem aclarits 
tots els dubtes i quin és el nou paper que ens assignaran, prendrem la decisió 
de si renegociem el que hi ha, afegim quatre clàusules a aquest, o el fem nou, 
però aquest encara és vigent.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 7.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del PGM-76 en el 
Sector Millars de Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del projecte de  Modificació 
puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector 
Millàs, redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
   Vist l’acord Plenari de data 21 de desembre de 2000 d’exposició 
pública dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de 
Planejament Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció 
d’edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 13-1-2001) i en 
el Periodico de Catalunya (data 7-12-2000). 
 
                Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data setembre de 2000 obrant a l’expedient 
mitjançant el qual posa de manifest: que: 
 

1. El Ple de l'Ajuntament, en data 21 de desembre de 2000, acorda 
exposar al públic per un període de trenta dies, en aplicació de 
l'article 125 del Reglament de planejament urbanístic, 
l'expedient de Criteris previs de la Modificació del PGM/76 en el 
Sector Millàs i, i ordena la publicació en el BOP (13/01/01) i en 
un dels diaris de major difusió de la província (Periòdic de 
Catalunya en data 7/12/00). Durant el termini d'informació 
pública no s'ha rebut cap suggerència ni alternativa a 
l'expedient de Modificació. Ara bé, els aspectes bàsics d'aquest 
planejament han estat consensuats amb els propietaris integrats 
en el sector, i amb  els dos propietaris majoritaris, desprès de 
l'Administració, s'han subscrits convenis amb Emducsa que 
permetrà executar per endavant determinades infrastructures, 
de l'àmbit, de gran interès municipal. 

 
2. L'àmbit de la modificació, de superfície 220.605 m2, està 

qualificat pel planejament vigent, majoritàriament com a 
Sistemes (198.605 m2 :vials, espais verds, equipaments i 
protecció de sistemes ) i la resta ((22.000 m2) com a zona de 
desenvolupament urbà (clau 19) a desenvolupar mitjançant 
planejament parcial. 

 
3. El sector Millàs, limitat per la part alta per la trinxera del 

ferrocarril i per la part baixa per l'avinguda dels Alps i el canal 
de l'Infanta, ha estat aïllat de la resta de la ciutat a pesar de la 
seva centralitat i ha servit de solució d'emergència de les 
necessitats puntuals d'equipaments que periòdicament s'han 
anat presentat. Millàs és el nexe d'unió entre Gavarra, Centre y 
Almeda, però per resoldre la connectivitat entre ells es necessari 
realitzar:  les infrastructures bàsiques (prolongació de l'avinguda 
Sant Ferran fins a Llinda Vista i connexió d'aquest nou vial amb 
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l'avinguda Alps),  la reordenació dels espais residuals existents 
entre els diferents equipaments i el trasllat del camp de futbol 
(autèntic tap per la vertebració i amb pocs accessos). Per 
resoldre adequadament els requeriments de vertebració urbana 
(objectius de la modificació) s'han de realitzar unes importants 
inversions en infrastructures, per tant, es fa necessari ampliar el 
sector de planejament parcial (zona 19) que permeti obtenir 
l'aprofitament urbanístic suficient pel seu finançament. 

 
4. L'expedient de Modificació puntual del PGM/76, que permetrà 

assolir els objectius de la modificació, proposa per un costat una 
modificació de les qualificacions urbanístiques i per altre la 
delimitació d'un nou sector de planejament parcial:  

 
  Modificació de qualificacions urbanístiques: 

 
Supressió de la part de vial de l'avinguda Alps, paral·lela a la tanca 
de Can Mercader: aquests sòls alliberats, qualificats per vial, 
passaran a tenir la qualificació de zona verda (6a), d'acord amb el 
seu ús actual. 
La superfície resultant del cobriment del traçat del ferrocarril 
enfront al barri de Llinda Vista, es qualifica com a zona verda (6a). 
   
Ampliació del vial de connexió entre l'avinguda Alps i la carretera 
d'Hospitalet, al costat de la ronda de Dalt: part dels sòls qualificats 
com a zona verda (6a) es destinen a vial. 
   
Redefinició del vial d'enllaç Llinda Vista- ctra. d'Hospitalet: part dels 
sòls afectats per vialitat passen a ser zona 19 i s'inclouen en el  
sector de planejament també redifinit. 
   
Redefinició del nus viari sota el ferrocarril i la conseqüent 
redefinició d'un tram de l'actual avinguda Alps: part d'aquest sòls es 
qualifiquen com a zona 19 i la resta com a sistemes públics. 
   
Trasllat i remodelació dels equipaments existents: aquests sòls 
s'incorporen al sector de planejament i part es qualifiquen com a 
zona 19. 
   
La parcel·la edificada de Can Rosès (colònia Rosès), actualment 
catalogada i protegida, es qualifica com a zona 15, de conservació 
de l'estructura urbana i edificatoria, més d'acord amb la seva 
situació. Les noves determinacions del planejament són coherents 
amb aquesta qualificació. 
   
Les modificacions de les qualificacions urbanístiques, impliquen 
una disminució del sòl destinat a Sistemes (192.814 m2, en lloc 
dels 198.605 vigents) i un augment de les zones (27.791 m2 en lloc 
dels 22.000 vigents), ara bé mitjançant el Pla parcial, que es tramita 
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conjuntament amb la modificació, es limitarà el sòl privat 
susceptible d'aprofitament privat fins a un màxim de 19.856 m2, 
destinant-se la resta a reserves per sistemes locals. Això juntament 
amb els 2.144 m2 de zona 15, fa que el sòl zonificat resultant del 
Pla parcial sigui 22.000 m2. 
 
Delimitació del sector de planejament Parcial: 
 
El nou sector de planejament parcial, que es proposa, inclou la zona 
19 vigent (anomenada Co-141) ampliada amb diversos sòls 
adjacents, amb una superfície aproximada de 127.448 m2. 
Inclouria dos polígons: 
 
a) el polígon 1-Est, de superfície 69.529 m2, que inclou el definit 

actualment com Co-141 ampliat amb els terrenys adjacents: part 
dels terrenys amb front a l'avinguda Alps (des de la colònia Rosés 
fins al col·legi Antoni Gaudí), la franja existent entre els col·legis i 
el traçat ferroviari, i la franja existent entre can Mercader i la 
zona industrial, necessària per l'execució del vial d'enllaç. L'índex 
d'edificabilitat (0,682 m2st/m2s) és el que correspon a l'anterior 
Co-141. 

   
b) el polígon 2-Oest, de superfície aproximada 57.919 m2, que 

compren els terrenys actualment ocupats pels equipaments 
municipals i sòls lliures d'edificació ( camp de futbol, piscina 
municipal, centres escolars...), els terrenys ocupats actualment 
pel tram de l'avinguda Alps que ha de ser anul·lada i redifinida, 
així com les edificacions existents entre el centre de formació 
professional i l'avinguda Alps. De la superfície del polígon, tan 
sòls 29.154 m2 tindran drets edificables, amb una edificabilitat 
de 0,682 m2st/m2s , idèntica a l'assignada al sector 1. Els altres 
28.765 m2. Restants corresponen als equipaments existents que 
es mantenen. 

 
Amb el nou sector de planejament Parcial, s'augmenta la 
proporció de reserves  de cessió obligatòria i gratuïta establertes 
per l'actual Co-141, passant del 56,89% als 79,88% de la 
modificació. L'edificabilitat màxima per a usos privats serà de 
67.302 m2, i un 25% d'aquesta es destinarà a habitatge protegit. 

 
5. L'expedient de modificació, estableix el sistema de gestió i 

execució del Planejament parcial del sector, que es tramita 
conjuntament, pel sistema de Compensació i regula les 
obligacions que el Pla parcial haurà d' imposar als propietaris 
inclosos en l'àmbit.  

 
 L'expedient de modificació, en tràmit, afecta puntualment al 
sistema viari bàsic establert en el PGM-76 però no altera la seva coherència, 
sinó que l'adapta a la realitat actual. Manté inalterables les determinacions del 
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PGM-76 per al sistema ferroviari, ja que la supressió de la qualificació com a 
zona ferroviària en el tram recentment cobert està justificada per discorre en 
fals túnel.  Es mantenen les opcions d'ordenació territorial que es van adoptar 
en el Pla General metropolità pel sistema d'equipaments comunitaris, ja que 
encara que es produeix una certa reducció de la superfície destinada a 
equipaments, això es conseqüència de la necessitat de disposar de vials i 
espais verds per tal de poder organitzar els accessos i els seus entorns 
adequadament i, la reducció d'equipament esportiu (camp de futbol) s'ha 
d'entendre en el context del planejament global del municipi, ja que en el 
sector ribera s'efectua la reserva de sòl necessària per tal de construir un nou 
estadi de futbol que substituirà al que es pretén suprimir. 
 
 La Modificació proposada afecta, bàsicament, a la determinació del 
sector de planejament parcial, el qual amplia, però és perfectament coherent 
amb les previsions originaries del PGM-76, modificades amb la Revisió del 
Programa d'Actuació, que establia un sector de planejament parcial 
pràcticament igual al que es proposa amb l'expedient de modificació.  
 
 L'expedient de Modificació del Pla General Metropolità en el sector 
Millàs, redactat per l'arquitecte J.A. Marín i Sánchez, d'acord al PGM-76, i al 
decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos 
legals vigents a Catalunya en matèria urbanística i, al Reglament de 
Planejament    Urbanístic està complert, i per tant a criteri del tècnic signant 
es pot procedir a l'aprovació inicial del mateix pel Ple de l'Ajuntament.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme Habitatge i Infraestructures Obrant a l’Expedient. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i 55 en relació a l’article 
75  del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents:   
 

ACORDS 
    
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte de  Modificació puntual del 
Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector Millàs, 
redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
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 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al.legacions que s'estimin convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord els  interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és un tema que ha passat per la Comissió 
Informativa. En termes generals, el Sector Millars és el que hi ha entre la 
carretera de l’Hospitalet, la via del tren, Can Mercader i és una de les grans 
zones de planejament que teníem pendents i que el Pla de l’Habitatge recull 
com a una zona de planejament per a aquest mandat, i realitzat el cobriment 
de la trinxera, és oportú i necessari iniciar el planejament de Millars per a, 
entre d’altres coses, garantir la connectivitat entre el sector de Lindavista i el 
sector d’Almeda. 
 
 Històricament Millars ha estat una zona que ha quedat en una 
situació que no correspon amb la seva situació geogràfica atès que és una 
zona de relació entre almenys tres barris de la ciutat. 
 
 El planejament té clarament dues etapes molt diferenciades, una 
etapa que és la que iniciarem a mig termini, que consisteix en atorgar i en 
planificar urbanísticament el desenvolupament del Polígon I, que seria el que 
hi ha entre el límit de les cases de Can Rosés i el límit de Can Mercader, tenint 
com a límit superior Lindavista. 
 
 Aquest planejament generarà al voltant de 370 habitatges que són 
terrenys propietat de dos privats i de l’Empresa Municipal, i preveu 
complementar la vialitat amb un nou vial que unirà Lindavista amb Almeda, 
en concret, a través del carrer Sant Ferran i que passarà pel damunt de 
l’actual “chatarreria”, i complementa el viari que queda, en aquest moment, 
buit, al costat de l’Institut Esteve Terrades. 
 
 I, una segona etapa a llarg termini,  que consistiria en una 
reordenació d’una part de l’avinguda Alps, l’ordenació del trànsit pel que fa a 
Salvador Allende, -possiblement de supressió del pas del bucle que passa per 
sota-, i seria una segona fase lligada a unes futures i acabades obres de posar 
en viaducte la via de la Renfe-, i aprofito per dir que el Ministeri de Foment ha 
tret a concurs el projecte-. 
 
 També aquest Pla ordena vials, és a dir,  elimina un carrer previst 
que era l’avinguda Alps que passava enganxada a la tanca de Can Mercader i 
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que amb els usos actuals de Can Mercader no té sentit, i, a més, amb els 
carrers i carreteres de comunicació que tenim amb la veïna ciutat de 
l’Hospitalet no té sentit –en la nostra opinió- obrir un carrer enganxat a un 
dels grans espais verds de la ciutat que és Can Mercader, quan tenim, -per 
exemple- la carretera de l’Hospitalet, la carretera del Mig i el Cinturó del 
Litoral. 
 
 Aquest és, per tant, un planejament important, un planejament 
molt llarg que nosaltres iniciem amb l’esperança de què sigui un planejament 
que es pugui acabar en aquest mandat, perquè a “posteriori”, es puguin iniciar 
la urbanització i els habitatges. Hi ha un acord amb els propietaris del Sector I 
per a que Emducsa pugui realitzar el nou vial amb càrrec a la urbanització del 
sector perquè així es va pactar en un conveni urbanístic fa ja uns mesos. 
 
        A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, encara que no sigui el moment 
ni el lloc, vol recordar que en el sector hi ha alguns elements d’interès històric 
com algunes petjades que encara queden del Canal de la Infanta, els ponts, 
per exemple, i tard o d’hora hem de parlar de com s’integra en el projecte. Que 
quedi constància que hi ha aquests elements. 
 
 Per altra banda, continua manifestant el Sr. Tardà, crec que valdria 
la pena també incloure en el futur debat de com es fa l’ordenació, què passa 
amb aquelles cases que hi ha a Victor Pradera, cases  segons l’estudi que 
s’està fent des de la universitat en col·laboració amb estudiants d’aquí, estan 
datades en el segle XVIII. Crec que, independentment que després valgui la 
pena incloure’ls o no en el Catàleg del Patrimoni, si més no, ara és el moment 
de discutir-ho. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que aquest sector no afecta a Victor Pradera. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquest projecte 
inclou fer un edifici d’habitatges al carrer Sant Ferran davant del Parc de Can 
Mercader, donant a la part de darrere amb una zona industrial i al costat 
també. Preveig que aquests habitatges crearan problemes de convivència a la 
zona industrial amb els habitatges enganxats a un polígon industrial i pot 
passar el mateix que està passant en el carrer Rosselló amb els habitatges que 
pateixen els problemes de la zona industrial i de l’empresa química, o sigui, 
crec que això no es preveu prou bé. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
voldria fer una pregunta encara que ja sap que s’ha comentat en la Comissió 
Informativa. El passatge Alps entra en aquest polígon i em sembla que el 
desenvolupament del passatge Alps hi ha una preocupació dels empresaris, 
perquè no tenen sortida, i voldria preguntar quin temps es calcula? perquè 
aquell tram de carrer que està freqüentat per camioners, per gent que l’usa i 
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per treballadors que quan han de sortir i agafar la Ronda o la carretera de 
l’Hospitalet, fan cada dos per tres una infracció, o bé, han d’anar a Cornellà, a 
la part de dalt a fer la volta a allò que és el centre de poble, amb l’inconvenient 
que quan hi ha caravana triguen vint minuts, i la preocupació d’aquestes 
persones és quina solució se’ls hi pot donar -plantejaré després en precs i 
preguntes si, més o menys, tenen calculat quan es podrà utilitzar això per 
aquelles persones-. 
 
 Acte seguin pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per dir que el 
planejament consolida com habitatges els habitatges de Can Rosés que, -com 
sabeu- en aquest moment estan en situació de disconforme, i els consolida 
com habitatges. Tenim en compte els ponts del Canal de la Infanta que estan 
dintre i -com molt bé s’ha assenyalat- els habitatges estan fora del sector. 
Veurem com podrem encaixar –al menys algun d’ells, el que millor està-, els 
hem anat a veure amb el responsable de Patrimoni de l’Ajuntament, i estem 
mirant com els podem encaixar. 
 
 També dir que jo no m’atreveixo a donar un temps d’execució 
perquè com l’aprovació definitiva del planejament no depèn de nosaltres, ja 
que si sabéssim quan la Generalitat aprovarà el planejament, estaríem en 
condicions de dir quan tots els carrers que sorgeixen d’aquest planejament,  es 
podien fer, però com l’aprovació definitiva és de la Generalitat, fins que no es 
produeixi, no estarem en condicions de fer una previsió amb dades mínimes, 
per tant, jo soc incapaç de veure aqueixa previsió. 
 
 Pel que fa a la convivència dels habitatges amb indústries a prop, 
s’ha de dir que no és cap situació estranya ni nova a Cornellà, ja que Cornellà 
és una ciutat que, a diferència d’altres, té el teixit residencial i el industrial 
molt relacionats, només s’ha de veure l’avinguda del Carrilet per veure pisos 
en aqueixa vorera i indústries en l’altra. 
 
 Nosaltres creiem que aqueixa és una zona que en un futur s’haurà 
d’adaptar, però perquè els nous habitatges que sorgeixen no entrin en 
contradicció ni en col·lisió amb els habitatges que hi ha a Lindavista, 
necessàriament s’han d’enganxar els habitatges als nous carrers en la part 
baixa, i, aleshores, no era possible reordenar els habitatges d’altra forma que 
la que en aquest moment es planteja. 
 
 Hem de dir continua manifestant el Sr. Morlanes que la indústria 
que hi ha en aquella zona és una indústria lleugera, no és una indústria 
contaminant, i nosaltres creiem que si bé tots preferim que davant nostre, a 
vint o trenta metres, no hi hagi cap indústria, també és veritat que això a 
Cornellà no és cap situació nova. 
 
 De totes les possibles ubicacions dels nous habitatges, la que 
donava menys tensió era “penjar-los” dels nous carrers, i aquesta és l’aposta. 
Existeix la possibilitat que s’ha dit?. Sí, però nosaltres creiem que és una 
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possibilitat bastant reduïda malgrat que no es pot negar que estan els pisos i a 
ics metres hi ha unes naus industrials perquè és així.    
    
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 8.- Desestimar les sol·licituds d’expropiació efectuades pel 
senyor Antonio Cutillas Magan, en nom i representació de Focio, S.L., i 
pel senyor Guillermo de Arquer Grifoll, en nom propi i dels senyors 
Francisco de Borja i Antonio de Padua Arquer Grifoll. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les sol·licituds d’expropiació, presentades pel Sr. Antonio 
Cutillas Magan, en nom i representació de la societat FOCIO, Societat 
Limitada, entitat successora de Unidad Immobiliaria, Sociedad Anónima, i pel 
Sr. Guillermo de Arquer Grifoll,, en nom propi i com a mandatari dels seus 
germans Sr. Francisco de Borja i Sr. Antonio de Padua de Arquer Grifoll, 
presentades en dates 12 i 18 de juny d’enguany, respectivament, en virtut de 
l’article 103 del Decret Legislatiu 1/90, i pel que fa als terrenys de la seva 
propietat, ubicats en l’àmbit  delimitat per l’Avinguda Maresme, carrer Silici, 
Carretera del Mig i Segon Cinturó, de Cornellà de Llobregat. 
  
 Vist que el Ple de l’Ajuntament en data 28 de setembre de 2000, 
acordà executar la sentència dictada en data 7 de juliol de 1993 per la Secció 
Tercera de la Sala del Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, en el recurs 228/91, interposat per Unidad 
Inmobiliaria, Sociedad Anónima, que anul·lant determinats acords municipals, 
declarava consolidat el dret d’aquesta Societat a la construcció en els terrenys 
de la seva propietat, de qualsevol equipament susceptible de titularitat 
privada. 
 
 Vist que per executar l’esmentat acord plenari s’ha iniciat la 
tramitació d’un expedient de modificació puntual del planejament que 
modifiqui la qualificació actual dels terrenys de Unidad Inmobiliaria, Sociedad 
Anónima, i els dels demés propietaris que es trobin en idèntiques 
circumstàncies, substituint la qualificació actual d’equipaments de caràcter 
supralocal (7c) per la d’quipaments de nova creació (7b), amb la possibilitat 
d’aprofitament privat. 
 
 Atès el que estableix l’article 103 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 
de juliol, en quan a la tramitació de l’expedient, així com els articles 22 i 47 de 
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la Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, en la nova redacció donada 
als mateixos per la Llei 11/99, de 21 d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de 
la Llei Municipal i de Règim Local 8/87, de 15 d'abril, relatius a les 
competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, el President de la 
Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar les sol·licituds d’expropiació efectuades pel  Sr. 
Antonio Cutillas Magan, en nom i representació de la societat FOCIO, Societat 
Limitada, i el Sr. Guillermo de Arquer Grifoll,, en nom propi i com a mandatari 
dels seus germans Sr. Francisco de Borja i Sr. Antonio de Padua de Arquer 
Grifoll, donat que, en estar-se tramitant la modificació del planejament en 
execució de la sentència dictada en data 7 de juliol de 1993 per la Secció 
Tercera de la Sala del Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, no es donen els requisits establerts a l’article 103 del 
Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol. 
 
 Segon.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que estem parlant de la pastilla que hi ha a l’altre 
costat de la Ronda de Dalt, enganxada a la carretera del Mig, entre Ronda de 
Dalt i carretera del Mig. És uns pastilla que al seu moment es va qualificar 
d’equipament públic, i finalment la universitat va decidir portar el campus a 
Castelldefels. També apuntar com a referència que hi ha una sentència del 
Tribunal Suprem de l’any 1999, que reconeixia el dret a construir un 
equipament privat en aquella parcel·la. 
 
 Se’n demana l’expropiació per ministeri de Llei, segons l’article 103 
de la Llei del Sòl on s’estableix que un propietari que no tingui dret a 
aprofitament té dret a demanar l’expropiació per ministeri de la Llei. En aquest 
cas, la situació no encaixa, en opinió dels nostres serveis jurídics, ja que si 
una sentència els va reconèixer dret a construir un equipament privat, no 
tenen dret a una expropiació per ministeri de Llei. 
 
 Aquest és el motiu essencial pel qual es rebutgen totes les 
al·legacions que demanen varis milions de pessetes en concepte  
d’indemnització per expropiació, qüestió aquesta que ens sembla 
absolutament desorbitada i per l’argument anterior i per aquest, se procedeix 
a denegar les expropiacions. És veritat que la situació dels tres propietaris no 
és la mateixa, hi ha un propietari que porta des de fa temps en aquest 
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procediment, però hi ha dos propietaris que ni tan sols compleixen els 
requisits de l’article 103. 
 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 9.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del planejament 
vigent de 27/3/93, per mutació del destí dels equipaments a l’àmbit 
delimitat per l’Avinguda del Maresme, carrer Silici, carretera del Mig i 
Segon Cinturó. 
 
 DICTAMEN 
  
 “Vist l’expedient incoat per a  la Modificació puntual del 
planejament vigent de 23/7/93, a l'àmbit delimitat per l'avinguda Maresme, 
carrer Silici, carretera del mig i 2º Cinturó. 
 
   Vist l’acord Plenari de data 26 de juliol de 2001 d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d’edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 7-8-2001) i en el Periodico de 
Catalunya (data 4-8-2001). 
 
   Vist que durant el termini d’exposició pública s’han presentat 
al.legacions que tot seguit es relacionen: 
 
- Senyors Angela Casas Sabaté i Joan Camprubí Casas, Registre General 
d’Entrada a l’Ajuntament en data 28 d’agost de 2001 número 25731, posant 
de manifest que no estan d'acord amb la zonificació proposada que implicava 
una regularització posterior de l'aprofitament privat de cadascú dels 
propietaris i l'establiment d'un sistema de gestió que possibiliti la cessió de les 
zones verdes a l'Ajuntament, i que ara tant sols es tracta de tornar les coses a 
l'estat original d'abans de la modificació esmentada, tornant a la clau 7b, i que 
per tant  demanen l’anul·lació de  la modificació del Pla general de data 
23/6/93 al citat àmbit i procedir a l'expropiació de les zones verdes, 
manifestant el desig d'utilitzar el dret de reversió de qualsevol terreny de la 
seva propietat que hagi canviat de planejament.   
  
- Senyor Antonio Cutillas Magan en representació de la societat Focio, Societat 
Limitada, entitat successora d’Unidad Inmobiliaria, Societat Anònima, Registre 
General d’Entrada a l’Ajuntament en data 7 de setembre de 2001 i número 
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26304, formula una sèrie de consideracions a l'expedient en tràmit, després 
d'una introducció cronològica d'antecedents i sol.licita es procedeixi a la 
rectificació de la documentació i el projecte exposat al públic de la mencionada 
modificació. 
 
- Senyor Guillermo de Arquer Grifoll actuant en el seu nom i com a mandatari 
dels seus germans Francisco de Borja i Antonio de Padua Arquer Grifoll, 
Registre General d’Entrada a l’Ajuntament número 26668 de data 13 de 
setembre de 2001, formula una sèrie de consideracions agrupades en quatre 
apartats i sol·licita deixar sense efecte i no tramitar el Projecte de Modificació a 
la zona. 
 
 Vist l’informe de la Cap del departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructuresde data 22 de novembre d’enguany i en relació a 
l’al.legació del senyors Angela Casas Sabaté i Joan Camprubí Casas, posant 
de manifest que: 
 
“2.- L'expedient de Criteris Previs, tal i com el seu nom indica es un document 

de criteris, objectius i solucions al planejament, per part de 
l'Administració, perquè tots els interessats tinguin la facultat de presentar 
suggeriments i alternatives que una vegada analitzades serviran per a 
confirmar o rectificar als criteris i solucions generals amb els que es 
concretarà la redacció de l'expedient de planejament. Ara bé, tenint en 
compta, que el motiu de l'expedient de Modificació del planejament vigent 
es el compliment estricte de la sentència del Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya que declarava consolidat el dret dels propietaris de l'illa de 
construir qualsevol equipament susceptible d'aprofitament privat, que 
implica la innecessària expropiació dels terrenys qualificats d'equipaments 
per l'assignació d'aprofitament privat, independentment de que per 
materialitzar aquest aprofitament els terrenys ubicats a l'interior de l'illa 
(sense façana a carrer) tindran que posteriorment regularitzar-se per poder 
obtenir llicència d'edificació, tenen raó els al·legants quan asseguren que 
l'únic que correspon, ara,  es modificar el destí dels equipaments, i 
regularitzar en quant a superfícies i qualificacions las parcel·les privades a 
la situació que tenien abans de la Modificació de data 23/6/93. 

 
3.- L'expedient de Modificació del planejament vigent, en tràmit, no té per 

objecte l'expropiació de les zones verdes, per tant, es aquest un 
suggeriment que no té cap relació amb l'expedient en tràmit. Tampoc té 
cap sentit fer al·lusió al dret de reversió d'uns terrenys de propietat 
privada. 

 
Per tant, s'hauria d'acceptar el suggeriment presentat pels senyors Àngela 
Casas Sabaté i Joan Camprubí Casas, en el sentit de modificar la 
zonificació de la zona verda i de l'equipament de la seva propietat, de tal 
manera que les superfícies de 7b i 6b siguin idèntiques  a les que tenien 
abans de la modificació de data 23/6/93 i  denegar la resta per no tenir 
cap relació amb l'expedient en tràmit.” 
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             Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 22 de novembre d’enguany i en relació a 
l’al.legació formulada pel senyor Antonio Cutillas Magan en representació de la 
societat Focio, Societat Limitada, entitat successora d’Unidad Inmobiliaria, 
Societat Anònima,, posant de manifest: que: 
 
“1.- El senyor Antonio Cutilles Magan, com representat de l'empresa  

propietària  de la finca ( núm. D de l'expedient), formula una sèrie de 
consideracions a l'expedient en tràmit, després d'una introducció 
cronològica d'antecedents,  el contingut de les  quals es el següent: 

 
"L'objecte principal de l'expedient de modificació en tràmit, tal i 
com consta en la memòria de la modificació, es el procés invers al 
de la modificació de 23/6/93, en compliment de la sentencia 
dictada pel Tribuna Superior de Catalunya i rectificada pel Suprem. 
Ara bé, el contingut de la modificacions no s'ajusta al seu objecte en 
tant que tan sols es limita a modificar el destí dels equipaments, 
sense alterar la resta de modificacions introduïdes en el sector por 
la modificació de 1993. Demana que s'el reconeix la superfície 
registral de la finca (23.233,478 m2, en lloc dels 20.320,93 m2 de 
l'expedient). La sentencia del Tribunal superior de Justícia de 
Catalunya, rectificada pel Suprem, tan sols reconeix explícitament els 
drets dels propietaris de construir qualsevol equipament susceptible 
d'aprofitament privat, el fet de que l'expedient de Criteris Previs 
mantingui la zonificació vigent era para facilitar el desenvolupament 
posterior de l'edificació dels equipaments, ja que molts terrenys no tenen 
consideració de solar por no disposar de façana a carrer, i n'hi ha una 
finca que tot i tenir drets edificatoris pel seu tamany no els podrà 
exercitar però  que limita les possibilitats d'altres per la seva situació 
dintre de l'illa. Ara bé, en estricte compliment de la resolució del 
Tribunal, tenen raó els al·legants quan asseguren que el que correspon 
es modificar el destí dels equipaments i regularitzar, en quant a 
superfícies i qualificacions les parcel·les privades a la situació que tenien 
abans de la modificació del 93. Per altre part, la resolució del Tribunal, 
en lloc reconeix que la superfície de la finca propietat de FOCIO SL sigui 
la que reclama l'al·legant, ja que a l'hora del fallo no es pronuncia, per 
tant,  la superfície  real de la finca, d'acord amb el plànol topogràfic de 
propietats de l'illa, es la que figura a l'expedient. 

 
Improcedència de la previsió d'un sistema de gestió. Tal i com s'ha 
explicat a l'apartat anterior, el manteniment de la zonificació vigent era 
per facilitar el desenvolupament d'equipaments privats i per tant era lògic 
que l'Ajuntament com un propietari més també participi. Ara bé una 
vegada acceptat que la Modificació inclourà també a la zonificació i 
superfícies dels sòls qualificats d'equipaments i de verd, de manera que 
les propietats seran fisicament les mateixes que eren amb anterioritat a 
l'any 93, careix de lògica mantenir un sistema de gestió, seran els 
mateixos propietaris els que a l'hora d'edificar hauran de regularitzar les 
seves propietats per poder demanar llicència de construcció. Per altre 
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part no es l'Ajuntament el que obliga als propietaris a destinar les 
finques de la seva propietat a un equipament privat, es una resolució del 
Tribunal superior de Catalunya davant d'un recurs presentat per 
l'empresa (actualment Focio Sl) propietària de la finca. 
 
L'objectiu de la Modificació en tràmit no es executar la sentencia del 
Tribunal, és la d'evitar l'expropiació de la finca per el qual 
l'Ajuntament considera suficient la tramitació d'una modificació del 
planejament. Continua amb una enumeració de tots els agravis que 
considera la propietat que ha sofert per part de l'administració. 
Executar la sentencia dictada pel Tribunal, consta de dues parts: la 
primera es l'acord plenari d'execució de la sentencia (realitzat en data 8 
de setembre de 2000) i segona posar els mitjans per que això sigui 
possible, es a dir tramitar una Modificació del planejament vigent, que es 
el que s'està realitzant  ara,  ja  que sense que s'aprovi aquest expedient 
urbanístic es impossible donar compliment a lo disposat per el Tribunal, 
per tant no influeix el fet de que hagin presentat una sol·licitud 
d'expropiació, per altre part improcedent una vegada que el Tribunal ha 
reconegut un aprofitament privat dels equipaments.  
 
La realitat socio-economica actual no demana sòl qualificat 
d'equipaments. Solicita que els usos admesos en la seva propietat no 
siguin els estrictament contemplats a l'article 212 de les Normes 
Urbanístiques del PGM-76, demanen la possibilitat de construir 
residència assistides, habitatge públic (clau 10HP) i instal·lacions 
hoteleres. Les residències assistides estan dintre dels usos admesos a 
l'article 212 de les NNUU del PGM, els altres ara per ara tan sols es 
possible en terrenys d'equipaments de propietat pública mitjançant 
concessió administrativa. 
 
 
Es necessari respectar el principi distribució de benificis i càrregues 
del planejament i no perjudicar la situació que tenia la propietat 
abans de l'aprovació dels plans, reconeixent a més que la superfície 
de la finca es la registral (23.233,478 m2). Quant Unitat Immobiliària 
SA, antecessora de FOCIO SL, compra la finca aquesta ja estava 
qualificada d'equipaments (7b) i zona verda (6b), per tant la situació 
urbanística es la mateixa, ha sigut amb posterioritat a la citada compra 
quant la Modificació del PGM-76, canvia el destí dels equipaments de 
caràcter local (7b) a supralocal (7c).  Ara amb l'expedient en tràmit 
tornen a la situació anterior, amb les mateixes superfícies que tenien 
abans de la modificació, beneficiada per la resolució del Tribunal que 
possibilita la construcció privada dels mateixos, aquesta regularització de 
superfícies implica un augment dels sostre d'equipaments de l'al·legant. 
Per altra part l'edificabilitat d'un sòl amb cessions i càrregues 
d'urbanització (Pla Almeda) mai es comparable al sostre d'un sòl 
totalment net, es per això que l'edificabilitat de 1,5 m2st/m2s de 
l'expedient, en lloc del m2st/m2s de la resta dels sòls  d'equipaments 
d'Almeda, es mol favorable per la propietat. La superfície de la finca es 
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l'existent fisicament, tal i com consta en el topogràfic de propietats 
elaborat per el topògraf senyor Costa. 
 
Per últim, per garantir una justa distribució de beneficis i càrregues 
del planejament, proposa dues opcions: A) que una vegada 
consolidada la situació anterior a la modificació del planejament en 
tràmit, sense cap cessió, la propietat quedi facultada per acollir-se a 
la situació que el sigui més favorable: seguir amb el procediment 
expropiatori o exercir el dret reconegut per sentència de construcció 
d'un equipament privat a l'ampar de l'establert a l'article 212 de les 
Normes urbanístiques del PGM-76. i B) Que se l'assigni a la finca un 
ús lucratiu privat (oficines, residencial, comercial.....)  amb 
càrregues (cessions i gastos d'urbanització) i  beneficis (ús i 
edificabilitat) similars a la de la resta de propietaris inclosos en el 
projecte de reparcel·lació d'Almeda. L'aprofitament urbanístic està 
regulat pel planejament i no n'hi ha solucions alternatives  "a la carta", 
per tant   descartat el sistema d'expropiació, pels sòls d'equipaments, 
l'única possibilitat que té en aquest moment la propietat es exercir el dret 
de construir un equipament privat. La segona proposta no es viable en 
uns terrenys qualificats d'equipaments pel PGM-76. 

 
 Per tant, a judici del tècnic signant, s'hauria d'acceptar parcialment 
l'escrit de suggeriments presentat pel senyor Antonio Cutillas Magan, en 
representació de la societat FOCIO, en el senti de modificar la zonificació de la 
zona verda  i de l'equipament de la seva propietat, de tal manera que les 
superfícies d'ambdós siguin idèntiques a les que tenien abans de la 
modificació de data 23/7/93 i que implica una regularització de la finca de 
propietat municipal.” 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic de data 22 de 
novembre de 2001 en relació a l’al.legació formulada pel senyor Guillermo de 
Arquer Grifoll actuant en el seu nom i com a mandatari dels seus germans 
Francisco de Borja i Antonio de Padua Arquer Grifoll i posant de manifest que:  
 
1.- El senyor Guillermo de Arquer Grifoll juntament amb els seus germans, 

com a propietaris de la finca (núm. C de l'expedient), formula una sèrie de 
consideracions agrupades en quatre apartats,  el contingut de les quals es 
el següent: 

 
"Havent reconegut l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, que el 
planejament vigent de caràcter finalista i especial està absolet 
procedeix deixar-lo sense efecte i modificar-lo de forma completa i 
total, i no amb caràcter limitat o parcial, ja que ha desaparegut la 
causa que justificà la seva aprovació". Es a dir, encara que no qüestiona 
la Modificació no està d'acord amb la zonificació proposada a l'expedient 
de Criteris previs, ja que la justificació de la zonificació vigent, considera 
que ja no te sentit si no es para la Universitat. 
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"Es absolutament contrari a Dret e implica un incompliment fragant 
de la resolució de la Sentencia del Tribunal superior de justícia de 
Catalunya, rectificada pel Tribunal Suprem, mantenir les previsions 
urbanístiques que contenia la Modificació de 23/7/93 en relació a 
l'edificabilitat, zona verda i reducció i reubicació dels equipaments. Y 
es ilegal perquè no existeix causa legal o previsió urbanística que 
justifiqui que es conservi la reducció d'edificabilitat ni dels 
equipaments, ni la seva reubicació, ni tampoc el correlatiu increment 
de la zona verda, ni la ubicació". La sentencia del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, tan sols reconeix consolidat el dret dels  propietaris 
de l'illa de construir qualsevol equipament susceptible d'aprofitament 
privat, que implica la innecessària expropiació dels terrenys qualificats 
d'equipaments, el fet de que l'expedient de Criteris Previs mantingues 
invariable la resta de determinacions del Pla Especial, era per agilitzar el 
desenvolupament posterior (edificació) dels equipaments ja que molts dels 
terrenys no tenen façana al carrer. Ara bé en estricte compliment de la 
resolució  del Tribunal, tenen raó els al·legants quan asseguren que l'únic 
que correspon, ara, es modificar el destí dels equipaments i regularitzar en 
quant a superfícies i qualificacions les parcel3les privades a la situació 
que tenien abans de la modificació de 23/7/93. Posteriorment  a 
l'aprovació de la Modificació, en tràmit, els propietaris situats a l'interior 
de l'illa hauran de regularitzar-se per poder obtenir llicència d'edificació. 
 
"La cessió de la zona verda prevista, a l'expedient de Criteris previs, 
es total i absolutament ilegal". Una vegada acceptat que l'expedient   
Modificació  tan sols ha de tenir per objecte modificar el destí dels 
equipaments, que permetrà l'aprofitament privat dels mateixos, i la 
regularització, en quant a superfície i zonificació, de les zones verdes i desl 
equipaments de les parcel·les privades a la situació que tenien abans de la 
modificació vigent, està clar no s'està regularitzant la cessió de les zones 
verdes. 
 

  "Es ilegal i contrari a Dret que el projecte de Modificació doni 
edificabilitat, al ser qualificada d'equipaments, a la finca de titularitat 
municipal, ja que tan sols pot ser legalment zona verda". El 
planejament vigent agrupava tota la zona d'equipaments al llarg del carrer 
Silici,  i part d'aquest sòl era de propietat municipal, per tant en tant no es 
modifiqui, legalment, n'hi part de la finca pública que està qualificada 
d'equipaments. Ara bé, acceptat que l'expedient de Modificació 
regularitzarà les finques a la situació anterior a 23/7/93,  la finca 
propietat municipal tornarà a tenir la qualificació donada pel PGM-76. 
 

  Per últim, senyalar que "no existeix desviació de poder", quan s'afirma 
que en els sòls qualificats d'equipaments no procedeix iniciar l'expedient 
d'expropiació, ja que es el propi Tribunal Superior de Catalunya el que al 
reconèixer el dret del propietari a construir qualsevol equipament 
susceptible d'aprofitament privat, està realitzant una aplicació estricta de 
l'article 216.3 de les Normes Urbanístiques del Pla General Metropolità, tal 
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i com consta en la disposició setena dels Fonaments de Dret del Fallo del 
citat Tribunal. 

 
 Per tant, a judici del tècnic signant, s'hauria d'acceptar parcialment 
l'escrit d'al·legacions/suggeriments presentat pel senyor Guillermo de Arquer 
Grifoll, en nom propi i del seu germans, en el sentit de modificar la zonificació 
de la zona verda i de l'equipament de la seva propietat, de tal manera que les 
superfícies d'ambdós siguin idèntiques a les que tenien abans de la 
modificació de data 23/7/93, i que implica una regularització de la finca de 
propietat municipal.” 
 
 Vist l’Informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures en relació a la Modificació a l'expedient  de la 
Modificació puntual del planejament vigent de 23/7/93, a l'àmbit delimitat per 
l'avinguda Maresme, carrer Silici, carretera del mig i 2º Cinturó, de data 21 de 
novembre de 2001, obrant a l’expedient i posant de manifest que: 
 
“1.- En data 23 de març de 1993, el govern de la Generalitat, aprova 

definitivament la Modificació puntual del Pla General metropolità, de 14 
de juliol de 1976, publicada en el DOG en data 23/7/93 en l'illa 
delimitada per l'avinguda del Maresme, carrer Silici, carretera del Mig i 2º 
Cinturó, de Cornellà de Llobregat, que canvia la determinació del tipus 
d'equipament previst de caràcter local (7b) convertint-lo en caràcter 
metropolità (7c) amb l'assignació de l'ús docent-universitari, d'acord amb 
la decisió presa pel Rectorat de la Universitat Politècnica de Catalunya 
d'ampliació de l'oferta de titulacions ( diplomaturas) en el futur campus 
de Cornellà, tal i com establia el conveni signat entre el rector de la UPC i 
el Alcalde de Cornellà; Regularitza la superfície dels planejaments 
aprovats en la zona amb anterioritat; Regularitza la zonificació d'acord 
amb el projecte d'urbanització i expropiacions del traçat del 2º Cinturó; i 
la reordenació de les zones verdes, situant-les al costat del 2º Cinturó i 
concentrant l'equipament a la cantonada del carrer Silici-carretera del 
Mig. 

 
 

2.- El Ple de l'Ajuntament, en data 27/7/2001 acorda exposar al públic en 
aplicació de l'article 125 del Reglament de Planejament Urbanístic, el 
projecte de Modificació puntual del planejament vigent de 27/3/93, per 
mutació del destí dels equipaments a l'àmbit delimitat per l'avinguda 
Maresme, carrer Silici, Carretera del Mig i 2n Cinturó, i ordena la 
publicació  al BOP (7/8/2001), i a un dels diaris de major difusió de la 
província (Periòdic de Catalunya 4/8/2001), per un període  de trenta 
dies, als efectes de que durant aquest termini puguin formular-se 
suggeriments i,  en el seu cas, d'altres alternatives de planejament. 

 
 
 3.- La motivació de la Modificació es l'acord plenari adoptat en data 8 de 

setembre de 2000,  per aquest Ajuntament, d'executar la sentencia, 
dictada el 7 de juliol de 1993, per la Secció Tercera de la Sala del 
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Contenciós Administratiu del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya, rectificada pel Tribunal Suprem en data 13 d'octubre de 
1999, que declarava consolidat el dret d'Unitat Immobiliària, SA, a la 
construcció en els terrenys de la seva propietat de qualsevol equipament 
susceptible titularitat privada . Per tant, com acte derivat d'aquell en que 
s'executava la sentència, es necessari efectuar l'oportuna modificació 
puntual del planejament vigent, modificant la qualificació actual dels 
terrenys d'Unitat Immobiliària, actualment FOCIO SL, i els dels demés 
propietaris que es trobin en idèntiques circumstàncies, substituint la 
qualificació actual d'equipaments de caràcter supralocal (7c), per la 
d'equipaments d'àmbit local (7b) amb possibilitat d'aprofitament privat. 
Això implica, a més, una modificació de la zonificació de les zones verdes 
i dels equipaments. 

 
 
 4.- Durant el període d'informació pública s'han rebut tres escrits de 

suggeriments (informats a part), que per ordre d'entrada al registre de 
l'ajuntament son els següents: Àngela Casas Sabaté i Joan Camprubí 
Casas; Antonio Cutillas Magan en representació de la societat FOCIO SL, 
successora d'Unitat Immobiliària; i Guillermo d'Arquer Grifoll, en nom 
propi i dels seus germans Francisco de Borja i Antonio de Padua, i que 
s'estimen parcialment en el sentit de modificar, a més, la zonificació de 
les zones verdes i dels equipaments de cadascuna de les propietats, de 
tal manera que tant la superfície com l'emplaçament sigui la mateixa que 
tenien abans de la modificació de 23/7/93. 

 
 
 5.- La superfície de l'illa, objecte de la Modificació, es de 71.147,35 m2 dels 

quals 28.215 m2 estan qualificats d'equipaments de caràcter supralocal 
(7c) i la resta 42.932,35 m2 com espais lliures ((6b).  

 
 
 6.- L'expedient de Modificació té per objecte:  
 

Permuta del destí dels equipaments, que passaran a ser de caràcter 
local (7b). 
 
Aprofitament privat dels mateixos que possibiliti la construcció de 
qualsevol dels tipus d'equipaments definits a l'article 212 de les Normes 
Urbanístiques del PGM-76, que faci innecessària l'expropiació per 
l'execució dels equipaments tal i com estableix l'article 216.3 de les 
NNUU del PGM-76. 
  
Canvi de la zonificació dels equipaments i zones verdes, per fer-les 
coincidir amb la situació anterior a la Modificació del 23/7)3. 
 
Modificació de les superfícies dels equipaments i de les zones verdes de 
les propietats privades, de tal manera que sigui idèntica a la que tenien 
abans de la modificació del 23/7/93. 
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7.- Amb l'expedient de Modificació els sòls d'equipaments comunitaris (7b) 
ocupen una superfície de 30.768 m2 i els espais lliures (zones verdes de 
nova creació a nivell local, clau 6b) 40.379,35 m2. Aquesta modificació 
implica una augment del sòl d'equipaments i una disminució de les 
zones verdes amb respecte a la Modificació de 23/7/93, però respecte a 
les determinacions que el Pla General Metropolità establia per el sector, 
els sòls d'equipaments es mantenen i augmenta el sòl destinat a verd 
públic. 

 
 La Modificació proposada no afecta al sistema viari bàsic establert 
en el PGM-76, sinó que el respecta en la seva totalitat. Afecta la zonificació de 
les zones verdes i dels equipaments, així com la seva superfície, si el comparen 
amb el planejament vigent (23/7/93), però l'aprofitament privat dels 
equipaments, imposat per sentencia, que implica una regulació de les finques 
privades ens fa tornar a la situació que tenien abans  de la Modificació del 
23/7/93, es a dir a les qualificacions i zonificacions establertes pel PGM-76 
per la zona, per tant l'expedient de Modificació manté invariable la superfície 
dels sòls d'equipaments i augmenta els sòls destinats a zona verda . 
 
 L'expedient redactat, pels serveis tècnics municipals, d'acord al 
Decret 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals 
vigents a Catalunya en matèria urbanística, al Pla general metropolità, de 14 
de juliol  de 1976, i al Reglament de Planejament, està complert i per tant a 
criteri del tècnic signant es pot procedir a l'aprovació inicial pel Ple de 
l'Ajuntament. “ 
 
                 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient.  
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i 55 en relació a l’article 
75  del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents   

ACORDS 
    
 Primer.- Prendre en consideració el suggeriment presentat pels 
senyors Àngela Casas Sabaté i Joan Camprubí Casas, en el sentit de modificar 
la zonificació de zona verda i de l'equipament de la seva propietat, de tal 
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manera que les superfícies de 7b i 6b siguin idèntiques  a les que tenien abans 
de la modificació de data 23/6/93 i  denegar la resta per no tenir cap relació 
amb l'expedient en tràmit, d’acord amb l’informe tècnic reproduït a la part 
expositiva del present acord. 
 
 Segon.- Acceptar parcialment l'escrit de suggeriments presentat pel 
senyor Antonio Cutillas Magan, en representació de la societat FOCIO, en el 
senti de modificar la zonificació de la zona verda  i de l'equipament de la seva 
propietat, de tal manera que les superfícies d'ambdós siguin idèntiques a les 
que tenien abans de la modificació de data 23/6/93 i que implica una 
regularització de la finca de propietat municipal, d’acord amb l’informe tècnic 
reproduït a la part expositiva del present acord. 
 
 Tercer.- Acceptar parcialment l'escrit d'al·legacions/suggeriments 
presentat pel senyor Guillermo de Arquer Grifoll, en nom propi i del seu 
germans, en el sentit de modificar la zonificació de la zona verda i de 
l'equipament de la seva propietat, de tal manera que les superfícies d'ambdós 
siguin idèntiques a les que tenien abans de la modificació de data 23/7/93, i 
que implica una regularització de la finca de propietat municipal, d’acord amb 
l’informe tècnic reproduït a la part expositiva del present acord. 
  
 Quart.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del planejament 
vigent de 23 de juny  de 1993, a l’àmbit delimitat per l’avinguda Maresme, 
carrer Silici, carretera del Mig i 2ón. Cinturó. 
 
 Cinquè.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al.legacions que s'estimin convenients. 
 
 Sisé.- Notificar el present acord els  interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
   
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que com comentava al punt anterior, la sentència del 
Tribunal Suprem de 13 d’octubre de 1999 va declarar que els interessats  
tenien dret a construir un equipament privat, i ja fa mesos vam iniciar el 
planejament per tornar justament a la qualificació urbanística anterior. Primer 
vàrem fer el tràmit previst a l’article 125 del Reglament de Planejament  i ara 
procedeix fer l’aprovació inicial. 
 
 L’objectiu del Pla és tornar al planejament de l’any 1993. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 10.- Declarar arbreda d’interès local el grup d’exemplars de 
Washingtonia Robusta del parc de Can Mercader de Cornellà de Llobregat, 
anomenat Les Palmeres de Can Mercader, la qual quedarà subjecte a 
mesures de protecció especial. 
 
 DICTAMEN 
 
       
 “Vist el Decret núm. 120 de 17 abril de 1989,  del Departament 
d’Agricultura, Ramaderia i Pesca, publicat en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya núm. 1250, relatiu a Arbres. Declaració d’arbredes 
monumentals d’interès comarcal i d’interès local. 
 
 Vist l’informe del Tècnic del Departament de Medi ambient.  
 
 Atès que el grup d’exemplars de Washingtonia Robusta “Les 
Palmeres de Can Mercader” situat en un lloc elevat del parc, al costat de la 
piscina del parc de  Can Mercader de Cornellà de Llobregat, són arbres de 
gran valor, que formen un important patrimoni natural i un valuós llegat per 
al futur. 
 
 Atès que els esmentats exemplars són el grup de més edat dels 
parcs metropolitans (125 anys) ,  que tenen  unes dimensions importants pel 
que fa a l’alçada ( 20m)  i formen un grup de gran bellesa i elegància , el qual  
incrementa notablement l’estètica i la qualitat paisatgística del parc de Can 
Mercader. 
 
 Vista la proposta aprovada per  el Consell de Medi Ambient de 
declarar arbreda d’interès local el grup d’exemplars de Washingtonia Robusta 
del parc de Can Mercader de Cornellà de Llobregat, anomenat Les Palmeres de 
Can Mercader, i a proposta de la Regidora delegada de Medi Ambient i 
Sostenibilitat; el President delegat de la Comissió Informativa d’Obres,  
Urbanisme, Manteniment i Medi Ambient, proposa al ple l’adopció dels 
següents 
 

ACORD 
 
 Primer.- Declarar arbreda d’interès local el grup d’exemplars de 
Washingtonia Robusta del parc de Can Mercader de Cornellà de Llobregat, 
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anomenat Les Palmeres de Can Mercader, la qual quedarà subjecte a mesures 
de protecció especial. 
 
 Segon.- Donar trasllat d’aquest acord al Departament de Medi 
Ambient de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Tinenta d’Alcalde de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest punt ve proposat per l’Àrea Metropolitana, 
pel Servei de Promoció i Conservació dels Espais Verds i nosaltres pensem 
que, realment, les palmeres són el signe més notable de tot el parc ja que 
tothom reconeix l’existència d’aquestes palmeres i l’antiguitat que tenen, i al 
ser un conjunt de 31 palmeres és molt excepcional que hi hagin sobreviscut 
totes juntes. Per la seva alçada i per la seva bellesa, creiem que mereixen tenir 
una protecció i ser dignes de ser considerades com un arbre d’interès local. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que està totalment 
d’acord, i només dir una altra cosa, i és que pensa que això hauria de ser 
l’inici d’altres possibles actuacions de protecció que es puguin donar a 
Cornellà, i que no hauríem d’esperar a què fos l’Entitat Metropolitana o 
qualsevol altre entitat, sinó que fins i tot es fes per iniciativa nostra. Ara s’està 
fent a Can Mercader, amb tot el tema de la senyalització del tipus d’arbres, èrò 
altres arbres poden tenir altres valors perquè puguin aconseguir el respecte i 
el seu manteniment. Si s’hagués fet en un altre moment, potser alguns no 
s’haguessin eliminat. 
 
 Seguidament pren de nou la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea 
de Medi Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per 
contestant al senyor Flórez dir que sí que està d’acord en què anirem buscant 
altres arbres que són també molt interessants, i que val la pena que estiguin 
també protegits i precisament ara, al posar la senyalització, hem trobat que els 
plàtans també estaven declarats com arbres d’interès local en un Ple de l’any 
1991, i, per tant, també ara es posarà una placa en reconeixement d’aquesta 
decisió del Ple Municipal.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals donant suport al 
Manifest contra la violència a les dones. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La violència contra dones i nens/es és un dels atemptats contra la 
Humanitat més persistent en el temps i més estès en l’espai; és una de les 
conseqüències més greus i més mortífera d’una relació entre homes i dones, i 
basada en la desigualtat, en l’abús de la força i en la submissió d’un sexe a 
l’altre. 
 
 Hi ha violència de gènere en temps de pau i en temps de guerra, als 
països pobres i als països rics, a àmbits rurals i urbans, emparada per 
arguments econòmics, religiosos o cultural; violència sexual, mutilacions 
genitals, violència psicològica, violència en l’àmbit públic i en l’àmbit domèstic. 
Concretament, si fem referència a aquest darrer tipus de violència, només a 
l’estat espanyol ha produït 60 dones i 3 infants morts durant l’any 2001. 
 
 La violència de gènere és definida per les Nacions Unides com 
aquells actes vers dones i nenes que “pugui tenir com a resultat un dany o 
sofriment físic, sexual o psicològic per a la dona, així com les amenaces 
d’aquests actes, la coacció o la privació arbitrària de la llibertat, tant sí es 
produeixen a la vida pública com a la privada”. És present a totes les cultures 
i societats, totes les classes socials, grups d’edat i totes les èpoques. Aquesta 
violència ha estat caracteritzada per la invisibilitat i encara restem molt lluny 
de la seva eradicació. 
 
 La gravetat dels fets deixa veure la importància d’una atenció 
adequada, social i política, a aquest fenomen, que és un problema col·lectiu, 
més enllà de la suma dels casos individuals. 
 
 Les ciutats i els pobles són l’entorn immediat de les dones i els 
homes, per això les entitats públiques o associatives locals són les que poden 
conèixer més directament les situacions de violència, especialment les de 
violència en l’àmbit domèstic. És per això que en l’àmbit local s’ha fet un gran 
esforç per crear de mecanismes d’atenció a dones maltractades, tot i que resta 
molt per a fer. 
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 Per tot això,  
 

MANIFESTEM 
 
 Primer.- Que les diverses institucions i entitats de la ciutat ens 
comprometem a fer un treball coordinat per donar una resposta eficaç a la 
situació de les dones víctimes de maltractaments al nostre municipi, incloent-
hi els àmbits mèdic, policial, assistencial i de promoció de les dones. 
 
 Segon.- Que cal exigir la correcta aplicació de la llei en tota la seva 
extensió. 
 
 Tercer.- Que cal impulsar mesures preventives, començant per un 
compromís en el terreny educatiu i dels mitjans de comunicació, per 
transmetre els valors de la cultura de la pau i de la no discriminació per raó 
de sexe. 
 
 Quart.- Que cal una dotació de recursos adequada per a un 
fenomen tan greu, en especial, per evitar que la pobresa sigui la segona forma 
de victimització de les dones que volen sortir de la violència familiar i no tenen 
ingressos propis. En aquest sentit, és cabdal el paper de la Generalitat de 
Catalunya, donant prioritat pressupostària a aquesta problemàtica.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d'IC-V, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, com 
cada any, des del Consell de la Dona vam proposar fer un seguit d’actes en 
torn al dia 25 de novembre, que és el dia contra la violència a les dones, i el 
Consell de la Dona també va llegir i va proposar per unanimitat adherir-se al 
Manifest contra la violència a les dones que s’ha consensuat en la Federació 
de Municipis de Catalunya. 
 
 Aquest manifest es va llegir públicament i el que nosaltres ara 
proposem és simplement que també el Ple de l’Ajuntament s’adhereixi a aquest 
Manifest que el que fa és tornar a fer palès quina és la situació de les dones a 
Espanya i en altres països, i demanar que les diverses institucions i entitats es 
comprometin a fer un treball coordinat, que s’apliqui la Llei en tota la seva 
extensió, que cal impulsar mesures preventives, començant per un compromís 
en el terreny educatiu i dels mitjans de comunicació, i que cal una dotació de 
recursos adequats per a un fenomen tan greu i en especial per evitar que la 
pobresa sigui la segona forma de victimització de les dones que volen sortir de 
la violència familiar.   
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li agradaria dir que 



 43

l’Ajuntament és l’administració més propera als ciutadans/nes i la part més 
sensible als seus problemes i necessitats. 
 
 Des d’aquest Ajuntament s’està fent un bon treball, i això ho he dit 
reiterades vegades, però no hem de pensar que tot està fet, i a més d’exigir -
com ho fem en aquest manifest- a la resta de les administracions que 
compleixen, nosaltres també hem d’anar impulsant polítiques que ajudin a 
eradicar la violència envers les dones. 
 
 Un exemple podria ser en el tema d’ensenyament, en el que crec que 
no s’està fent tot el que caldria. En això, pares i professors hauríem d’inculcar 
als nens fomentar valors que cada dia estan més en devaluació, valors que ens 
fan molta falta i que suposen després violència en les aules. 
 
 Hem de destinar, continua manifestant la Sra. Espinosa, més 
recursos, assistència social, en especial a col·lectius de dones soles o 
separades, amb càrregues familiars, i també demanaria que en matèria 
d’habitatge es faci un esforç per incrementar l’accés a aquests habitatges 
socials a dones soles amb càrregues familiars i amb fills i, a vegades, també 
persones grans. És una cosa que des de la nostra administració hem de seguir 
impulsant  i fent-ho       
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Glòria Recio Díaz, com a 
Regidora del Grup Municipal Socialista, per manifestar el suport a aquest 
manifest en tant que recull allò que creiem que és necessari per al treball cap 
a l’eliminació de la violència contra les dones, però no hem d’oblidar que cada 
administració, -i jo crec que el que és destacable del Manifest és que el primer 
punt parla de la coordinació institucional i amb el teixit social-, cada institució 
té unes competències i una responsabilitat en el treball cap a l’eliminació de la 
violència contra les dones, i crec que és necessari i imprescindible encarrilar 
aqueixa col·laboració, tenint en compte que cadascuna de les administracions 
al seu nivell, i no només les institucions sinó també el teixit social, tenen una 
responsabilitat de treball en aquest sentit. 
 
 Destacar sobretot l’últim punt en el que es parla dels recursos 
econòmics com a possible causa per a la no denúncia en casos de violència, i 
torno a recalcar que cada administració, cada institució, no només públiques 
sinó socials, tenen una part de responsabilitat en aquesta temàtica. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que estem d’acord, -com no podia ser d’una altra manera- en donar 
suport a aquest Manifest del conjunt dels Grups en contra de la violència  a 
les dones.  
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent a la propaganda a 
les bústies. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Fa temps es va debatre en el Ple una Moció sobre el possible 
control de la propaganda comercial en les bústies de la ciutat, la qual, malgrat 
la necessitat que tots veiem de regularitzar l’abús de la mateixa, no ha tingut 
cap efecte i tot segueix igual, o pitjor. 
 
 Ara que ens apropem al Nadal i a la temporada d’hivern, la cosa 
torna a incrementar-s’hi: una sèrie de centres comercials de fora de la ciutat, 
com: Carrefour, Alcampo i d’altres i, fins i tot, les estacions d’esquí de 
Baqueira Beret, ens estan enviant revistes d’un gruix desproporcionat, ens 
arribaran els d’Ikea, Barnasur, etc, a part dels que tenen implantació a 
Cornellà. 
 
 Com tots sabem, quan arriba tanta propaganda de tantes 
procedències, la incidència ha de ser poc efectiva, la major part va ràpidament 
al contenidor, no sempre al corresponent, i cadascú va on té per costum i, en 
tot cas va en contra del comerç local, al qual, per raons objectives, aquest 
Ajuntament dóna suport. 
 
 Davant aquesta situació, proposem  
 

ACORDAR 
 
 Primer.- Que s’hi creï una normativa per la qual, aquestes 
empreses, principalment les de fora de Cornellà, hagin de demanar permís per 
a distribuir la seva propaganda per la nostra ciutat i pagar una taxa, d’acord 
amb el volum d’aquella, màxim quan la Generalitat va a implantar una 
ecotaxa per a la reducció i el tractament de residus urbans. 
 
 Segon.- Fer públic l’acord i traslladar la informació a la Conselleria 
de Medi Ambient de la Generalitat.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que -com 
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sabeu- ja s’havien presentat mocions, i s’havia discutit la possibilitat 
d’intervenir una mica en aquest sentit. 
 
 Ara que ens acostem a Nadal cada dia és d’ escàndol com veiem les 
nostres bústies plenes de paper, però no de paper simple sinó d’autèntiques 
revistes que tenen cinc o sis mil·límetres de gruix, sobretot, dels grans centres 
comercials tant de la ciutat com de fora. 
 
 Nosaltres plantegem donada aquesta situació, que les empreses o 
centres comercials que no són de Cornellà, però, fins i tot, penso que hauríem 
de replantejar-nos si això no afecta també als centres comercials de la ciutat 
és que quan ha de fer una bustiada d’aquestes que llencen tones de paper que 
demanin permís per poder fer-ho, i, sobretot, que paguin una taxa per aquesta 
quantitat de propaganda. No em refereixo al petit comerç que en un moment 
determinat dipositen un full sinó a aquells que ens envaeixen cada dia. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que vol recordar que quan vam 
presentar aquella primera Moció fa un any, ja vam parlar dels entrebancs que 
significava tirar endavant l’Ordenança, o sigui, soc conscient dels problemes 
que generava. 
 
 Sí és cert que, més o menys, tots vàrem coincidir en què no havien 
de tenir el mateix tractament les entitats culturals o els partits polítics, fins i 
tot, dèiem en període electoral, que la publicitat comercial. 
 
 Això va generar un debat sobre si era o no possible tirar-ho 
endavant, i que finalment acabaria tot plegat relligat amb una ordenança o 
amb un intent d’ordenança. 
 
 Sí és cert que, malgrat que hi hagin dificultats, alguna cosa s’ha de 
fer, perquè a més significa molta brutícia al carrer, com el Mac Donald’s, que 
embruten el carrer, des del lloc on està fins a l’Almeda està ple de poliespan, i 
netegen una mica però, malgrat que netegen, segueixen embrutant. 
 
 El que és evident és que, més enllà de què el ciutadà tingui una 
actitud activa i posi un rètol que digui: “no volem publicitat comercial”, això és 
difícil que es faci encara avui dia, malgrat que podríem facilitar-ho a través de 
lliurar unes enganxines per tal de facilitar a la gent una mica la feina. 
 
 Jo no sé, continua manifestant el Sr. Tardà, si la solució és la que 
diu el Sr. Flórez o una altra, però com que ja un any enrere vam coincidir que 
malgrat que el problema era difícil havíem de tirar endavant, crec que alguna 
cosa s’ha de fer, i tot i que sigui difícil penso que hem de fer un pas endavant, 
perquè allò que no pot ser és que les bústies del carrer vagin plenes, perquè hi 
ha tanta publicitat a les bústies com als portals i a les voreres, i no tenim 
perquè nosaltres, -i quan dic nosaltres vull dir el municipi- pagar la neteja de 
l’excés i el malbaratament de paper d’aquestes grans superfícies, o sigui, 
alguna cosa s’ha de fer. 
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 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que és evident que més 
que la propaganda és la forma com es reparteix, perquè suposo que prohibir 
que a la bústia de casa dipositin propaganda, no crec que sigui possible. 
 
 El problema està en què moltes vegades, quan no els hi obren la 
porta o troben les portes tancades, ho deixen al mig del carrer, i això és el que 
crea problemes i això, potser, es podria vigilar una mica aquesta gent que ho 
reparteix perquè ho repartís -com suposo que els hi manen- posant-ho a les 
bústies. Encara que hem de reconèixer que els partits polítics, moltes vegades, 
no prediquem amb l’exemple quan fem campanyes, nosaltres també ens 
passem. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup no té una 
posició molt definida en aquest tema i ens abstindrem. 
 
 Compartim amb el Sr. Flórez que aquests catàlegs van en detriment 
del comerç local –això és cert-, però jo no crec que sigui el catàleg en sí, crec 
que són els centres comercials els que van en detriment del comerç local. 
 
 Per altra banda cobrar una taxa a uns i a uns altres no, em sembla 
bastant injust, i aprofito també per dir que hi ha grups amb unes derivacions 
polítiques bastant clares i definides que en el súmmum de la descaradura i el 
poc respecte a l’aliè empaperen literalment els carrers de Cornellà, on i quan 
els hi sembla. I a aquestes persones, no veig que aquí  se’ls hi demani cobrar-
los cap taxa ni cap multa, i això costa diners a l’erari públic perquè quan 
estan enganxades en els marbres o en els vidres, algú ha de treure aquestes 
propagandes. 
 
 Per tant, continua manifestant la Sra. Espinosa, hem de ser justos i 
si el que volem és una ciutat neta de papers, fem-ho amb tots, no amb uns sí i 
amb uns altres no. Crec que això és per debatre-ho més tranquil·lament i 
arribar a un acord. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que la primera 
vegada que es va presentar aquí la Moció, aquesta o molt semblant, nosaltres 
estàvem a favor de què es fes un estudi o es veiés la possibilitat de dur a terme 
això. 
 
 Teníem aleshores la coneixença d’una ordenança que era la de 
Girona i que semblava que l’havien pogut aplicar, però posteriorment quan ho 
vam estar parlant en una Comissió Informativa, es va veure que realment és 
molt difícil fer un seguiment de com es controla aquest tipus d’ordenança. 
 
 Potser alguna cosa s’ha de fer ja que els carrers estan molt bruts i 
és cert que no tenim perquè arrossegar amb aquestes despeses a la ciutat, 
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però també és cert que no es pot delimitar que és allò que és just o injust, què 
pot ser motiu de sanció i què és el que pot ser o no motiu d’una taxa. Davant 
aquest dubte nosaltres creiem que aprovar una ordenança que no pot ser 
aplicable raonablement, perquè necessitaríem un servei d’inspecció i de 
seguiment superior al que podem pagar en aquest moment, doncs em sembla 
que no estem en condicions d’assumir aquest tipus de Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que el seu Grup tot i estant d’acord amb què el problema existeix i 
que s’hauria de solucionar, votarem en contra de la Moció per una raó molt 
senzilla, i és que no tenim competències per poder regular el tema de què la 
gent enviï propaganda a les bústies, ja quèetenim competència en la 
propaganda que es col·loca a la via pública però dins de les cases particulars, 
evidentment no. Per tant, tenint en compte que aprovar una ordenança 
d’aquest tipus seria il·legal i, a part, inaplicable, evidentment no farem una 
ordenança d’aquest tipus. 
 
 Tenint en compte que l’únic municipi que l’ha fet és Girona, que la 
té recorrida i que, a apart, no l’ha aplicat mai perquè, encara que fos legal, 
seria inaplicable, a partir d’això, aprovar coses simplement per a quedar bé, 
“como un brindis al sol”, nosaltres no ho farem. 
 
 A continuació intervé novament el senyor Ignacio Flórez Barrón, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, quan hem 
presentat aquesta Moció, el que preteníem, més que el fet que s’aprovés la 
Moció, era provocar una altra vegada la necessitat d’un debat i cercar una 
solució. 
 
 No sé fins a quin punt aquestes coses són o no són legals mentre no 
ens hi posem. Potser és impossible, però el que sí és possible és iniciar un 
diàleg amb els comerços, fer-los entendre que això és impossible. 
 
 Això no és una cosa que es pugui justificar perquè –ja dic- penso 
que són paraules que repeteixo de l’any anterior, i s’ha donat i es dona que 
determinades activitats o determinades indústries, dons si ho toques, els 
treballadors afectats es reboten perquè diuen que s’hi estan jugant la vida, 
però aleshores s’ha de veure que és el que té més valor. 
 
 Nosaltres, continua manifestant el Sr. Flórez, estem en un procés de 
defensar o d’anar cap a unes ciutats sostenibles. En el Ple passat vam aprovar 
una Moció, per unanimitat, referent a la Carta de la Terra que contempla 
elements en aquest sentit, encara que no parlin d’això en concret, que parla de 
quina ha de ser la nostra actitud i el nostre comportament en la vida de la 
ciutat i fins i tot de les indústries, del tema de la producció i el consum i altres 
coses. S’haurà de veure si no hi ha possibilitats i deixem que les coses 
continuïn com fins ara. 
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 Això és una cosa que s’ha de prendre seriosament i jo estic disposat 
a retirar la Moció, però demano que no es prenguin les coses com si no 
tinguessin solució i aquí ens quedem una altra vegada. 
 
 S’ha d’insistir i, potser si molts ajuntaments fóssim capaços de 
plantejar aqueixes coses, hi hauria una llei que permetria que les coses fossin 
d’una altra manera.  
 
 Penso que això és quelcom que hem de tenir en compte i hem de 
veure què és el que farem. Jo la retiro ara mateix, però demano el compromís 
de començar a buscar solucions, i aquestes solucions hi són, i potser el primer 
de tot és parlar amb els comerços. I en segon lloc ara me’n recordo que hi 
havia una institució u organització que deia que si volies que no et posessin 
propaganda a les bústies es podien adreçar a ells i això, a més, estava 
legalitzat que pogués ser així. I, ells anaven sobretot a les empreses que 
produïen i els hi deien  que en determinats llocs no dipositessin propaganda, i 
això estava reconegut i legalitzat. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC,  per manifestar que allò que es pot fer és 
un seguiment continuat des de l’Ajuntament envers a les empreses 
distribuïdores perquè facin la feina ben feta. És a dir, el que no pot ser és que 
a la cantonada Miquel de Roncalí-Marqués de Cornellà, trobar-te setanta o 
vuitanta catàlegs tirats, perquè suposo que treballen amb immigrats 
clandestins, els exploten i els hi treuen la sang i llavors aquella gent el que fan 
és treballar malament perquè els paguem molt malament. 
 
 Crec que l’Ajuntament pot a aquesta gent sinó multar-los tenir-los 
marcats, i anar fent un seguiment. Com a mínim, que treballin bé, podríem 
començar per aquí. 
 
 Intervé tot seguit el senyor Miguel López Sánchez, com a Regidor del 
Grup Municipal d’IC-V, manifestant que a mi el debat em planteja un parell de 
reflexions, com a mínim. D’alguna manera, una ja l’ha mencionat el senyor 
Flórez, i és que, en aquests moments, és la font de treball, fonamentalment, 
per a gent jove i gent que té difícil col·locació, és dels sectors més necessitats. I 
que en la majoria dels casos, de la propaganda que arriba a la nostra ciutat, 
una part molt important, sinó la majoria, és del petit comerç que per a 
competir amb les àrees comercials té que fer d’alguna manera publicitat 
directa, la publicitat que arriba a les cases. Llavors una reflexió que jo em 
plantejo és sobre la creació de llocs de treball i s’hauria de buscar una solució.  
 
 L’altra reflexió és en el cas hipotètic de que féssim una ordenança, 
el que estem fent és afavorir a les àrees comercials i als gran magatzems, 
perquè ens ho poden enviar per correus. I si ve un carter i t’ho posa a la 
bústia, ja no és el mateix, llavors ens carreguem a les empreses petites, pot 
repercutir en negativament en el petit comerç i estem afavorint als grans. Això 
jo crec que és qüestió, com a mínim, per a reflexionar i veure que una 
ordenança d’aquest tipus no és pot aplicar, perquè ens estem contradient a 



 49

vegades en les coses quant diem que hem de fomentar segons quins tipus 
d’activitats econòmiques. 
 
 El senyor Alcalde intervé en aquest moment manifestant que si no 
ho he entès malament, estaves disposat a retirar-la, en el ben entès de que és 
un tema que podeu tornar a discutir a la Comissió Informativa. 
Recomanacions, consells es poden fer evidentment, ara tractar d’aprovar 
instruments que després no es puguin aplicar crec que no s’ha de fer. 
Nosaltres no solament hem de mirar que es respecti la Llei, sinó que hem de 
ser els primers en respectar-la, i, per tant, no podríem aprovar una ordenança 
d’aquestes característiques. Una altra cosa, és fer recomanacions o donar 
consells en determinat sentit, i penso que podem tenir-hi una opinió que pot 
ser coincident, que es gasta molt paper i s’embruten els carrers i que, a més a 
més, segur que té escassa utilitat en la majoria del casos per formar l’opinió 
dels consumidors, però això no deixen de ser opinions.  
 

 
 Després d’això la Moció és retirada per part del senyor Ignacio 
Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA.  
  
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent a la possible 
construcció del camp d’esports de la Societat Anònima R.C.D. Espanyol 
en el nostre municipi. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que des d’uns mesos ençà han aparegut a la premsa esportiva 
catalana repetides informacions relatives a la possible construcció del nou 
estadi del club de futbol R.C.D. Espanyol en el nostre municipi (concretament 
al mes de març al diari Sport, i més recentment -3 de novembre- a El Mundo 
Deportivo sota el títol “Sarrià 2, en marcha”),  s’hi reproduïa el croquis de  
l’indret en què pensa construir-s’hi i s’hi  afirmava:  “El presidente, que está 
en plenas negociaciones para adquirir los terrenos...”, 
 
 Atès que paral·lelament a la publicació de la primera de les 
esmentades notícies observàrem la presència de directius espanyolistes en 
dependències municipals, 
 
 Atès que arran  d‘una pregunta del nostre Grup Municipal en la 
darrera sessió del Plenari Municipal, en demanar-ne informació a l’Alcalde, 
vàrem obtenir la negativa com a resposta, 
 



 50

 Atès el neguit social produït,  en relació a  la certesa o incertesa  
d’aquestes informacions, entre la ciutadania que observa amb inquietud la 
possibilitat de perdre un altre espai verge en la zona d’influència del riu, 
 
 És per tot això que demanem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’alcaldia  informi al Plenari sobre la possible 
existència de noves informacions referides a la construcció d’un estadi en el 
terme municipal de Cornellà respecte a la darrera vegada en què li foren 
sol·licitades.  

 
 Segon.- Que l’alcaldia ratifiqui, a través de la revista municipal 
Cornellà Informa, la inexistència de contactes entre la Societat Anònima Real 
Club Deportiu Espanyol i el Govern Municipal en l’operació que publicita de 
forma periòdica la premsa barcelonina. 
 
 Tercer.- La creació d’una Comissió representativa del Plenari 
Municipal que tingui cura que fer un seguiment de l’afer.” 
 
 

 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció manifestant que, com que la 
premsa segueix insistint, -darrerament el 3 de novembre crec que era- en un 
tema que aquí ja se’n va parlar, ho vam preguntar a l’Alcaldia i se’ns va 
contestar que no hi havia res de res, però la premsa i, a més, “El Mundo 
Deportivo” –que com sabeu és un diari més seriós que no pas “L’Esport”- en 
tornava a parlar, i a més, fins i tot s’atrevien a posar un croquis de la zona on 
s’ubicaria, i el titular deia; “Sarria 2 en marcha” . És un tema recurrent, -no 
entenem per què ja ha sortit quatre o cinc vegades-, i a més se’n fan ressò 
altres diaris, malgrat que tot va néixer de “L’Esport”. Vam preguntar-ho aquí, 
l’Alcalde ens va dir que no hi havia res, però com ha tornat a sortir, nosaltres 
considerem que estem en un terme municipal molt petit i estem parlant d’un 
gran equipament, malgrat tot sigui una “fantasmada”, pot ser no, i aleshores 
en un sector de la ciutadania pot provocar una certa inquietud.  
 
 Els ciutadans de Cornellà tenen tot el dret a qüestionar-se què és el 
que passa. Què demanem nosaltres?. De les tres demandes, dues cauen pel 
seu propi pes, la tercera potser és una mica massa atrevida, fins i tot, la 
podríem retirar.  
 
 La primera qüestió; que l’Alcaldia informi al Plenari si d’ença 
l’última pregunta que vam fer-li- si ha hagut, alguna visita, o si ha parlat amb 
algú sobre això, perquè certament, un dia havia directors de l’Espanyol que 
van venir per aquí. Segona qüestió: demanem que l’Alcaldia ratifiqui a través 
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de la revista “Cornellà Informa” la inexistència de contactes entre aquesta 
societat anònima i el govern municipal. Finalment, una tercera demanda, -
puig un pel atrevida, podríem retirar-la- és la creació d’una comissió 
representativa del Plenari que tingués cura de fer el seguiment, però, 
evidentment, ens sentim prou representats per l’Alcaldia, podríem treure-la. 
 
 Pren la paraula seguidament el senyor Néstor Artís Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per expressar que, també havíem vist 
aquestes noticies i també m’agradaria saber si això guarda relació amb el punt 
set que hem aprovat fa una estona, que era l’aprovació inicial de la Modificació 
puntual del PGM-76 en el Sector Millars de Cornellà de Llobregat, que en la 
seva segona Fase contempla la desaparició del camp del Cornellà a on està. És 
clar, una solució seria que l’Espanyol o un altre club fes una camp de futbol i 
el Cornellà pogués jugar els dies que no juga el primer equip, jugar com a 
segon.  
 
  Manifesta el senyor Alcalde que evidentment, no se’ns ha passat pel 
cap que el primer club de Cornellà no tingui un camp propi, per tant, no. I en 
segon lloc, nosaltres no podem votar a favor d’aquesta Moció. Jo no llegeixo 
l’Esport ni el Mundo Deportivo, ja sé que diuen coses molt interessants, però 
ni tenia noticia d’això. Però no sé si hi ha tanta inquietud en qualsevol cas, 
nosaltres respecte dels rumors no ens hem de pronunciar. I ja dic que quan hi 
hagi, -si és que hi ha coses per informar-, sereu degudament informats. Com 
podeu imaginar, si això es fes no seria de la nit al dia. Per tant, si en algun 
moment hi ha alguna cosa mínimament seriosa sereu informats. 
 
 Intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, per aclarir que ell vota la Moció perquè, entre altres coses, 
entenc que l’Alcaldia es reservi donar explicacions i que ho digui quan 
consideri que és el moment de fer-ho. Però s’entén també que nosaltres 
demanem aquestes explicacions en la mesura que contactes sí que hi ha agut, 
perquè el President de l’Espanyol, no crec que hagi vingut a Cornellà, a 
l’Ajuntament, a fer altre cosa i que, justament coincideix que el President de 
l’Espanyol visita l’Ajuntament de Cornellà i surt això a la premsa, és a dir, és 
lògic entendre que no ve a parlar d’una altra cosa. Entenc perfectament que 
no sigui el moment d’explicar-ho, però per això mantenim nosaltres la Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que votem a favor de la 
Moció, perquè aquí no només està en joc que l’Espanyol instal·li aquí un 
camp, sinó que està en joc alguna cosa més. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Néstor Artís Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per dir que, nosaltres entenem les 
explicacions que ha donat el senyor Alcalde i de moment, ens abstindrem. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, assenyalant que, nosaltres entenem 
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que en les negociacions hi ha que guardar un mínim de secret, però quan 
tingui alguna cosa en clar, li agrairíem que se’ns comuniqués. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, com 
a Portaveu del Grup Municipal Mixt, per manifestar que, nosaltres també ens 
abstenim. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents amb el vot en contra del Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid 
Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes 
Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes 
Romero i Miguel López Sánchez; i, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; del Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i, dels Regidors del Grup 
Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos. 
 
 
 

 
 4.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent a la negativa per 
part de l’empresa nord-americana Warner a doblar una de les seves 
produccions a la llengua catalana. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que una bona part de la ciutadania catalana, i de llurs 
institucions polítiques, sindicals i culturals, es manté mobilitzada en protesta 
contra la productora nord-americana Warner per la negativa a doblar a la 
llengua catalana la seva primera producció relacionada amb el personatge 
literari Harry Potter, la qual tan serà projectada en llengua castellana sota el 
títol “Harry Potter y la piedra filosofal”, tot i la gran quota que reporta 
Catalunya en el conjunt del mercat obtingut per aquesta empresa en el mercat 
espanyol i als  200.000 exemplars venuts de la sèrie d’edicions de la versió 
literària d’aquest personatge, 
 
 Atès que aquesta decisió palesa un absolut menyspreu per part de 
Warner a la cultura i al respecte que mereixen els parlants d’una de les 
llengües oficials del país on s’exhibeixen les seves produccions i atempta la 
voluntat expressada pels ciutadans i ciutadanes de Cornellà  encaminada a 
normalitzar l’ús de la llengua catalana, 
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 Atès que, pel que fa a la nostra ciutat, el greuge encara és més 
punyent donada la realitat sociolingüística i  l’absència absoluta de distribució 
de films en llengua catalana, fins i tot dels pocs que són doblats, 
 
 Atès que, una vegada més, en la defensa dels drets lingüístics  hem 
de mantenir-nos forçosament  en estat de permanent mobilització, com ho 
demostra el fet que després d’aquests primers dies  ja ha aparegut a la premsa 
el compromís per part de la Warner a encarregar una versió d’aquesta primera 
pel·lícula subtitulada, solució altrament gens satisfactòria, de la mateixa 
manera que ara fa tres anys el boicot contra  la Disney  possibilità que iniciés 
la distribució dels seus productes en català, 
 
 Atès que compartim el convenciment que la Warner tan sols 
acceptarà de modificar el seu criteri (diferent pel que fa a la llengües franco-
quebequesa i holandesa de mercats idèntics), avui per avui contrari a la 
llengua catalana,  en les seves pròximes produccions cinematogràfiques 
relacionades directament amb el personatge H. Potter i d’altres grans èxits 
comercials, si la societat catalana es manté ferma en les seves conviccions en 
favor de la plena normalització de les llengües declarades oficials en l’Estatut,    
 
 Per la qual cosa, proposem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reprovar la negativa de l’empresa Warner a doblar a la 
llengua catalana la seva primera producció sobre el personatge Harry Potter, 
tot fent-los-en coneixedors, a través d’una carta de l’Alcalde enviada per e-mail 
a totes les adreces que es relacionen a continuació: 
 
customerservice@harrypotter.com;  
postmaster@warnerbros.com; 
wbol-admin@warnerbros.com; 
Wendy.Aylsworth@warnerbros.com; 
informacion@warnerhv.es;  
complaints@harrypotter.com 
 
 
 Segon.-  Instar  al Govern de la Generalitat i als diversos Grups 
Parlamentaris que constitueixen el Parlament de Catalunya a formular les 
disposicions polítiques i legals que s’escaiguin per tal que conflictes d’aquesta 
mena restin definitivament resolts i superats en la Catalunya de les primeries 
del segle XXI, i mentre això no passi, instar al Govern de la Generalitat a 
aplicar sense més concessions l'article 28 de la llei 1/1998 de política 
lingüística, segons la qual el Govern estableix quotes anuals del cinquanta per 
cent en llengua catalana per a les produccions cinematogràfiques que, 
doblades o subtitulades, es distribueixen i s'exhibeixen a les pantalles del 
país. 
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 Tercer.- Transmetre l’acord al President de la Generalitat i als 
portaveus dels Grups Parlamentaris.” 
 
 
 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
  
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, en tot cas, 
demanaria que la discussió tingués dues coordenades; 
 
 Una d’elles és que no es demana la substitució d’una llengua per 
l’altra, -crec que entre tots ho tenim clar. Es demana que hi hagi doblatge en 
català i doblatge en castellà, ja se que és molt evident però convé dir-ho. 
 
 La segona qüestió; s’ha de tenir present que és cansat haver de 
mantenir com a un boxejador que no pot baixar mai la guàrdia, sempre ha 
d’estar amb els punys aixecats, perquè no li fotin dues castanyes, és a dir, que 
no caldria presentar mocions d’aquest tipus. En tot cas destacar que si la 
Warner, comença a rectificar és -com sempre perquè la gent s’ha mobilitzat, 
des dels Ajuntaments, passant per alguns Grups Parlamentaris i, sobretot, la 
ciutadania s'ha mobilitzat. Si no possiblement aquests primers indicis de 
rectificació no s’haguessin donat, la qual cosa justifica el perquè ara això es 
presenta aquí. En primer lloc, perquè la solució de subtitular és una mala 
solució, i més quan parlem de cinema infantil, escassament juvenil, -no 
parlem d’un altre tipus de cinema en el qual la subtitulació potser és la 
solució idònia per cultures i llengües petites com la nostra-. En segon lloc, 
perquè no és segur que hi hagi segon, tercer i quart lliurament, tot i que 
sembla que per la dinàmica del mercat ho serà. És a dir crec que, malgrat 
sembla que la cosa té tendència a solucionar-se, és evident, acabarà 
solucionant-se o no, en funció també del posicionament nostre i de molts 
altres Ajuntaments. També és veritat que no caldria que n’hi hagués passat la 
primera vegada perquè, en definitiva, estem parlant de respecte al 
consumidor.  
 
 En definitiva demanem reprovar la negativa de l’empresa, -vull dir 
aquest colonianisme tan típic dels ianquis-. Transmetre en la mesura que 
puguem, els e-mails -realment han estan col·lapsats, es parla de quaranta mil 
e-mails que van rebre en cosa de quaranta-dues hores- la qual cosa va ser 
important. I el que sembla més problemàtic és, perquè el govern de 
Convergència amb això és dubitatiu, instar al Govern de la Generalitat i als 
diversos Grups Parlamentaris, del Parlament de Catalunya a formular les 
disposicions polítiques i legals que s’escaiguin per tal que conflictes d’aquesta 
mena restin definitivament resolts i superats en la Catalunya de les primeries 
del segle XXI. I mentre això no passi, instar al Govern de la Generalitat a 
aplicar sense més concessions l’article 28 de la Llei 1/1998, de Política 



 55

Lingüística, segons la qual, el Govern estableix quotes anuals del 50% en 
llengua catalana, per les produccions cinematogràfiques que doblades o 
subtitulades, es distribueixen i s’exhibeixen en les pantalles del país. És a dir, 
en aquesta filosofia del no a la substitució de les llengües, sinó a la 
complementació de les llengües, perquè som un poble bilingüe. I, finalment, 
transmetre l’acord al President de la Generalitat i als Grups Parlamentaris. 
Aquesta és la Moció que, a més a més,  no té perquè ser tancada, és a dir, crec 
que en aquest tema sempre cal anar a posicions unitàries i aquesta és la 
tradició del país i crec que s’ha de mantenir, de manera que si hem de 
rectificar alguna cosa, estem disposats a rectificar-la. 
 
 Pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’EUiA, dient que és arran de la campanya que s’ha fet a 
diferents nivells, s’ha aconseguit que la Warner digui; “s’ha acabat, em veig 
obligada” Per tant, el seu replantejament és de -podríem dir- una victòria per a 
tota la gent que d’una o altre manera ha aportat el seu “gra de sorra” per què 
això sigui d’aquesta manera. Per tant recolzo la Moció. 
 
 Intervé tot seguit el senyor Néstor Artís Villena, com a Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, per dir que estan d’acord amb la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, per 
manifestar que també estan d’acord amb la Moció, i sempre amb l’aclariment 
que ha fet el representant d’Esquerra Republicana, de que no es demanarà 
que no solament sigui en una llengua. Creiem que pel que respecta a la nostra 
ciutat, no existeix cap conflicte lingüístic, jo crec que Cornellà és una ciutat 
model en això, no hi ha cap conflicte, cadascú s’expressa com creu i jo crec 
que està molt bé que es faci en les dues llengües. Votem a favor. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alberto García Llorente, com a Portaveu 
del Grup Municipal Mixt, per dir que també voten a favor. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Arnau Funes Romero com a 
Regidor-Delegat del Grup Municipal d’IC-V, per dir que se’ns plantejava un 
dubte tècnic, i que val la pena comentar-lo tot i estar d’acord amb l’esperit de 
la Moció. Considerem que en algun moment haurem de revisar part dels 
articulats del ROM, perquè acaba sent una mica “sui gèneris” que sí acceptem 
unes coses i no acceptem unes altres. La Moció en sí no fa referència a 
elements concrets de Cornellà, podem haver fet un esforç per intentar 
incorporar elements concrets com ara es fa aquesta exhibició o distribució a 
Cornellà. Des del meu punt de vista ho haurem de revisar tot i que estem 
d’acord d’acord amb la idea que ha presentat el senyor Joan Tardà de que no 
és una substitució, sinó demanar que hi hagi les dues possibilitats. 
Considerem també que no és suficient que s’hagi optat per la subtitulació, 
això no és una bona solució i, en tot cas, remarcar que hauríem d’insistir en 
què no és només el tema del doblatge, sinó que és molt més important des del 
nostre punt de vista la distribució i la exhibició d’aquestes pel·lícules, si 
aquestes pel·lícules es doblen però després a l’“Eroski” no arriba mai la 
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pel·lícula en català, poca feina haurem fet. Per tant, dir que estem d’acord per, 
en tot cas, hauríem d’intentar elements d’aquest estil. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC, per assenyalar que creu que el dubte no 
existeix, vull dir, nosaltres dintre de la nostra tasca municipal, fem 
normalització lingüística i, per tant, és una cosa que sí que ens afecta. Per 
això crec que no hi ha cap altre interpretació que el poder debatre i reflexionar 
sobre aquest tema.  
 
 La postura del Grup Municipal Socialista serà de votar a favor, 
només faré una esmena parcial, que seria a l’acord primer, suprimir a partir 
d’on diu Harry Potter  i el que faríem és incorporar al punt tercer dels acords, 
quan es diu que “Transmetre l’acord al President de la Generalitat i als 
Portaveus dels Grups Parlamentaris”, afegir “així com a totes les adreces que 
es relacionen a continuació;  
 
 customerservice@harrypotter.com;  
 postmaster@warnerbros.com;  
 wbol-admin@warnwebros.com;  
 Wendy.Aylsworth@warnerbros.com;  
 información@warnerhv.es;  
 complaints@harrypotter.com.  
 
sobretot al centre de Normalització Lingüística, la Generalitat cada dia en els 
pressupostos dóna menys recursos per normalització lingüística. I també és 
una vergonya que després de vint-i-dos anys ens veiem discutint davant un 
“poderós” si es fan quatre cintes perquè es pugui veure aquesta pel·lícula en 
català. Això demostra una feblesa, demostra, a més a més, que el Govern 
sabia a l’estiu que això passaria i que si va reaccionar després, va ser fruit de 
la pressió ciutadana. Crec que valia una pena fer una reflexió en aquest sentit, 
-però una reflexió en profunditat-, sobretot, per no utilitzar certes banderes i 
després a la pràctica, en la vida cotidiana, es veu que en aquestes polítiques 
és tindrien que destinar més recursos i un tarannà més compromès, doncs la 
postura i l’actitud del Govern de la Generalitat, -com en altres competències 
que tenen- no està a l’alçada de la situació. 
 
 El senyor Alcalde pregunta al senyor Tardà si s’està d’acord amb 
l’esmena. 
 
 El senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup Municipal 
d'ERC, manifesta breument que està d’acord amb el que diu i fins i tot em dol 
però coincideixo amb ell en les crítiques a la Generalitat. I crec que després 
d’anys i panys si ens trobem així, diu molt poc del que s’ha fet per part de 
l’Administració vers el cinema.                             
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb les esmenes presentades pel Grup Municipal Socialista. 
 
 
 Després d’això, la Moció queda redactada amb els termes següents: 
 
 “Atès que una bona part de la ciutadania catalana, i de llurs 
institucions polítiques, sindicals i culturals, es manté mobilitzada en protesta 
contra la productora nord-americana Warner per la negativa a doblar a la 
llengua catalana la seva primera producció relacionada amb el personatge 
literari Harry Potter, la qual tan serà projectada en llengua castellana sota el 
títol “Harry Potter y la piedra filosofal”, tot i la gran quota que reporta 
Catalunya en el conjunt del mercat obtingut per aquesta empresa en el mercat 
espanyol i als  200.000 exemplars venuts de la sèrie d’edicions de la versió 
literària d’aquest personatge, 
 
 Atès que aquesta decisió palesa un absolut menyspreu per part de 
Warner a la cultura i al respecte que mereixen els parlants d’una de les 
llengües oficials del país on s’exhibeixen les seves produccions i atempta la 
voluntat expressada pels ciutadans i ciutadanes de Cornellà  encaminada a 
normalitzar l’ús de la llengua catalana, 
 
 Atès que, pel que fa a la nostra ciutat, el greuge encara és més 
punyent donada la realitat sociolingüística i  l’absència absoluta de distribució 
de films en llengua catalana, fins i tot dels pocs que són doblats, 
 
 Atès que, una vegada més, en la defensa dels drets lingüístics  hem 
de mantenir-nos forçosament  en estat de permanent mobilització, com ho 
demostra el fet que després d’aquests primers dies  ja ha aparegut a la premsa 
el compromís per part de la Warner a encarregar una versió d’aquesta primera 
pel·lícula subtitulada, solució altrament gens satisfactòria, de la mateixa 
manera que ara fa tres anys el boicot contra  la Disney  possibilità que iniciés 
la distribució dels seus productes en català, 
 
 Atès que compartim el convenciment que la Warner tan sols 
acceptarà de modificar el seu criteri (diferent pel que fa a la llengües franco-
quebequesa i holandesa de mercats idèntics), avui per avui contrari a la 
llengua catalana,  en les seves pròximes produccions cinematogràfiques 
relacionades directament amb el personatge H. Potter i d’altres grans èxits 
comercials, si la societat catalana es manté ferma en les seves conviccions en 
favor de la plena normalització de les llengües declarades oficials en l’Estatut,    
 
 Per la qual cosa, proposem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reprovar la negativa de l’empresa Warner a doblar a la 
llengua catalana la seva primera producció sobre el personatge Harry Potter. 
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 Segon.-  Instar  al Govern de la Generalitat i als diversos Grups 
Parlamentaris que constitueixen el Parlament de Catalunya a formular les 
disposicions polítiques i legals que s’escaiguin per tal que conflictes d’aquesta 
mena restin definitivament resolts i superats en la Catalunya de les primeries 
del segle XXI, i mentre això no passi, instar al Govern de la Generalitat a 
aplicar sense més concessions l'article 28 de la llei 1/1998 de política 
lingüística, segons la qual el Govern estableix quotes anuals del cinquanta per 
cent en llengua catalana per a les produccions cinematogràfiques que, 
doblades o subtitulades, es distribueixen i s'exhibeixen a les pantalles del 
país. 
 
 Tercer.- Transmetre l’acord al President de la Generalitat, als 
portaveus dels Grups Parlamentaris, així com a totes les adreces que es 
relacionen a continuació: 
 
customerservice@harrypotter.com;  
postmaster@warnerbros.com; 
wbol-admin@warnerbros.com; 
Wendy.Aylsworth@warnerbros.com; 
informacion@warnerhv.es;  
complaints@harrypotter.com” 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a iniciar 
contactes amb l’ONCE, per arribar a un acord per a l’adequació de tots els 
semàfors peatonals de la ciutat a les necessitats de dits ciutadans/anes. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que tots els ciutadans/nes són iguals, sense que hagi de 
prevaler cap tipus de discriminació per qualsevol condició o circumstància 
personal o social. 
 
 Atès que qualsevol exclusió de determinats sectors o col·lectius del 
seu dret a la millora de qualitat de vida i seguretat és un tipus de 
discriminació o marginació. 
 
 Atès que la població camina envers un progressiu envelliment i que, 
amb l’edat disminueixen notablement capacitats bàsiques i necessàries per a 
garantir la capacitat de moviment amb garantia de seguretat (entre elles la 
visió). 
 
 Tenint en compte que en la nostra ciutat existeix un col·lectiu 
important de persones grans i un també notable grup de persones invidents. 
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 Per tot l’exposat i entenent que l’administració pública té el deure 
de vetllar per la seguretat dels seus ciutadans/nes, el Grup Municipal del 
Partit Popular de Cornellà proposa 
 
 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament de Cornellà iniciï contactes amb la 
Fundació ONCE a fi d’arribar a un acord per a l’adequació de tots els semàfors 
de vianants de la ciutat a les necessitats dels esmentats ciutadans/nes, 
mitjançant la col·locació d’un sistema sonor que permeti creuar els carrers 
garantint la seva seguretat.” 

 
   
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació dient que en vàries 
ocasions ha dit que Cornellà té un considerable número de persones grans i 
en conseqüència, amb dèficits en els seus moviments, en particular, aquells 
que amb els anys han disminuït la seva capacitat de visió, a més, tenim un 
important número de persones no oients. I les ciutats hem de condicionar-les 
per a què tots, donat que tots tenim els mateixos drets, visquem a gust i amb 
les mínimes dificultats. Se m’ha dit en la Junta de Portaveus que s’hi estava 
treballant en aquest sentit, i penso que tot allò que aportem i totes les idees 
que donem van be. Jo crec que necessitem uns semàfors sonors per aquestes 
persones que tenen que creuar el carrer i sol·licito que es comenci a treballar 
en això. 
  
 Intervé a continuació el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per expressar que ha estat comprovant l’acta del 
mes de març, i nosaltres vam presentar, -tinc aquí la còpia de l’acta-, 
justament un punt que deia: Moció del Grup d’Esquerra referida a diferents 
actuacions encaminades a millorar la viabilitat dels carrers a la ciutat, així 
com la seguretat dels vianants. I un dels punts era que s’inclogui en la partida 
destinada a millores de semàfors la despesa que suposi incorporar en els 
semàfors de la ciutat, aparells que senyalin acústicament la posició de passar. 
Aleshores el senyor Balmón va contestar dient, que havia entrat en contacte ja 
amb gent de l’ONCE i que es té interès en resoldre el tema i que ja se’ns 
informarà més endavant. És a dir que fa un any que en vam parlar i aleshores 
el senyor Balmón ja va dir que això era un tema molt difícil, no?, que havia 
parlat amb la gent de l’ONCE i que ja ens diries alguna cosa. Això ho dic 
perquè entenc que la Moció que vam presentar nosaltres encara està oberta 
estava pendent de decidir, si és possible tirar-ho endavant.   
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Néstor Artís Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, manifestant que el seu Grup  a la 
legislatura anterior, també va presentar una Moció demanant el mateix, i 
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també se’ns va contestar bàsicament el mateix que contestar a la Moció que 
aquest any va presentar el Grup d’Esquerra Republicana, que estaven amb 
negociacions amb l’ONCE per mirar que finances la posta en marxa d’aquests 
semàfors.  
 
 Pren la paraula seguidament la senyora Carmen Romero López, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, per expressar que també es manifesten 
a favor de què realment es vagin eliminant barreres arquitectòniques, i 
facilitant la mobilitat de tothom pels carrers de Cornellà. Crec que això és 
important i, per tant, en aquest cas creiem que es podia modificar, -si la 
Portaveu de PP ho accepta-, seria que l’Ajuntament de Cornellà “inclogui en els 
contactes que fa amb la Fundació ONCE”, mantenint-se la resta. És modificar 
la paraula iniciï per inclogui, perquè ja ha iniciat els contactes fa temps amb 
la Fundació ONCE.  
 
 La ONCE també en altres aspectes, aporta ajuda i millores en la 
ciutat i, per tant, que s’inclogui també aquest tema dins dels contactes que es 
fan amb la Fundació. Si s’accepta la modificació nosaltres votarem a favor. 
 
 En aquest moment intervé el senyor Antonio Balmón Arevalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC, per dir que no sap si a la Fundació 
ONCE ara mateix li queden molts diners o no, després de Gestcartera. Però a 
part d’això, dir que en les col·laboracions que nosaltres hem establert amb 
l’ONCE, evidentment, s’han fet actuacions importants i s’estan fent actuacions 
importants en aquesta ciutat relacionades amb l’eliminació de barreres 
arquitectòniques i relacionades amb projectes municipals que afecten a 
persones que tenen minusvalies. 
 
 En relació amb aquest tema, -ja ho explicat en vàries ocasions-, no 
sé si és molt sostenible tenir tot el dia un semàfor fent un soroll continu, i 
potser durant el dia és sostenible, però crec que a partir de les nou de la nit en 
el silenci de la ciutat, el què tindríem seria demandes de ciutadans que ens 
dirien –“Que fem amb el xiulet?”. 
 
 Es va desenvolupar un projecte que és car, i , en aquells moments 
es va comentar que tenia dificultats, un projecte que funciona amb un 
comandament a distància, és a dir, en el moment que passa la persona 
invident i el semàfor es posa en posició de poder passar aquesta persona en 
un temps determinat. Són projectes que han estat treballant en ells, que no 
tan sols té relació amb aquest municipi, sinó amb molts altres municipis, i en 
l’àmbit de la Federació de Municipis, tant de Catalunya com de la Federació de 
Municipis i Províncies. La nostra postura en aquest sentit, l’hem manifestat en 
més d’una ocasió, el govern municipal ja està fent actuacions, per tant, el 
rebuig a la Moció és simplement un element formal, -ja ho vaig explicar a la 
Junta de Portaveus- perquè evidentment coincidim que hi ha que trobar 
solucions idònies que, a més, no pertorbin a altres persones, perquè anem a 
adoptar solucions per unes persones però això pot generar unes molèsties a 
altres persones.  
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 En això seguim, intentant buscar nous marcs de col·laboració amb 
l’ONCE o incloent projectes municipals en els temes d’ocupació. Continuarem 
treballant fins que trobem una solució idònia per fer conviure les dues 
situacions.  
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ell entenia que 
efectivament era un fet que es tenia que recolzar, i després han sortit totes les 
altres peticions anteriors. No sé si la solució que s’ha comentat del 
comandament a distància, indubtablement la més fàcil per a l’invident, potser 
el que jo vaig a dir es més difícil perquè seria arribar fins al pal a on està el 
semàfor i a l’interruptor i que ho faci funcionar. Segurament que això és molt 
més difícil perquè la persona té que anar a buscar el pal a on està. Si això és 
possible, es podria fer, sinó que se segueixi buscant la solució. 
 
 Intervé novament la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir que es retiri o no es retiri, venim a 
dir tots el mateix. S’ha de seguir treballant en aquest tema. Hi ha quelcom que 
m’agradaria preguntar, perquè des de Precsa –  parlo de l’altre legislatura- es 
va donar un premi a un inventor a un inventor novell – per cert era un regidor 
del PP que ara no està- sobre aquest tema, se li van donar uns diners i jo tinc 
que dir que lamentablement perquè, si se li dóna un premi a una persona que 
fa alguna cosa aprofitable, i després la ciutat de Cornellà no l’hi ha tret profit 
per a les persones que ho necessiten, tinc que dir que es lamentable. Penso 
que, al menys, se’ns hauria d’informar de que és tractava i si era aprofitable 
per als semàfors de Cornellà, donat que el diner del premi ha sortit de la ciutat 
de Cornellà, per a després donar-li “carpetazo”, no em sembla bé. Dir que 
també entenc que tant a la iniciativa d’Esquerra com la meva, crec que no és 
rebutjar-la sinó dir que s’està treballant-hi i ho entendrem. De totes maneres, 
passat un temps, seguirem demanant explicacions sobre què s’està treballant i 
com s’està treballant. Però no entenc de que perquè ja  s’estigui treballant es 
tingui que dir que no, perquè les dues coses són compatibles, o sigui, si tots 
treballem en aquest sentit, crec que arribarem a alguna cosa. I dir també que 
a la ciutat de l’Hospitalet funcionen aquests semàfors sonors i a un ritme 
bastant baix. Jo crec que el senyor Corbacho no té cap denúncia encara en el 
jutjat pel soroll però en tot cas, vostès que són del mateix Partit haurien de 
preguntar-li.  
 
 Intervé tot seguit el senyor Ramón Salabert Parramón, com a 
Regidor del Grup Municipal Socialista, per assenyalar que el premi –per a 
precisar-ho- va ser  un premi a iniciatives empresarials i era una iniciativa 
empresarial molt innovadora, adaptar, precisament, tots aquests xiulets dins 
dels semàfors, i allò que es premiava era la iniciativa i el context d’aquesta 
iniciativa. Allò que no se sap és com l’inductor d’aqueixa iniciativa és capaç 
d’empresarialitzar-la, i, per tant, a partir d’això, ja és un altre tipus 
d’avaluació el que es fa, però precisament pel que estem parlant avui aquí, en 
aquell moment vam pensar que premiar aquella iniciativa empresarial, 
almenys tenia  interès social. 
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 Si després d’aqueixa iniciativa empresarial –com moltes que n’hi ha- 
no són rendibles en el context empresarial, això ja no depèn de la valoració de 
la iniciativa sinó del cost, la construcció i l’expansió que el projecte pot donar 
de sí, per tant, no barregem una cosa amb l’altra, perquè penso que la Moció 
està orientada en un sentit però la iniciativa empresarial, pot haver sigut molt 
bona i, no obstant, no haver tingut prosperitat en el terreny empresarial. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, en qualsevol cas, aquests premis els donen un jurat, en el que 
hi ha un membre de l’Ajuntament però també hi són altres persones de les 
quals la majoria que no són membres de l’Ajuntament. No vol dir que 
necessàriament nosaltres puguem garantir l’èxit, ni a vegades, ni compartir al 
100% les propostes que es fan.                  
 
 Crec que han quedat expressades les opinions del què s’està fent i 
que, pel que fa a la diagnosi, hi ha coincidència i pel que fa a les propostes 
concretes hi ha més discussió, ja que aquest no és un tema que rdtigui 
solucionat en moltes ciutats, tot i que sabem de municipis que han posat 
aquests semàfors i després els han tret –Mataró, per exemple- com també ha 
passat amb les bandes sonores pels cotxes, i sembla que el tema encara no 
està solucionat des del punt de vista de les propostes tècniques.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció presentada pel Grup Municipal del PP és 
rebutjada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal Mixt, 
senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; i del Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal d’IC-V 
és rebutjada per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Sergi Fernández Mesa, Juan 
Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal Mixt, 
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senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo Hijos; i del Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
  
 
 
 
 
 6.- Moció dels Grups Municipals Socialista i d’IC-V, referent a 
demanar l’increment de recursos econòmics destinats al foment de les 
polítiques actives d’ocupació. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Des de principis d’any s’està detectant una desacceleració 
econòmica que s’ha vist agreujada últimament per les repercussions dels 
atemptats de l’11 de setembre a Nova York i Washington. La seva manifestació 
més evident ha estat, primer, un relentiment  a la creació d’ocupació i 
posteriorment una creació de desocupació neta. 
 
 Aquesta situació ressalta la vigència de les polítiques actives 
d’ocupació per atendre els problemes que es deriven de la seva mancança. 
 
 En els últims anys la ciutat de Cornellà, malgrat no tenir 
competències directes en matèria d’ocupació, ha destinat  recursos i esforços 
per a minimitzar els efectes de l’atur i la marginalitat, destacant com a 
element dinamitzador el Pacte per a l’Ocupació subscrit amb sindicats i 
empresaris. 
 
 En aquests moments qualsevol mesura que es produeixi en aquest 
camp necessita del manteniment i fins i tot de l’increment dels recursos 
econòmics per part de les administracions amb competències (Unió Europea, 
Govern Central i/o Generalitat de Catalunya). 
 
 Al contrari, les prioritats polítiques i les obsessions pressupostàries 
han comportat la reducció dels recursos a aquestes polítiques actives 
d’ocupació, excepte a l’apartat de les subvencions directes a les empreses o en 
el de prendre mesures de caràcter laboral i social. 
 
 La reforma del mercat de treball impulsada pel govern central, i 
amb el recolzament de CiU, s’ha demostrat inútil i inapropiada. No ha suposat 
una mesura a la temporalitat ni a la precarietat en la contractació i tampoc no 
ha servit per a frenar el creixement de la desocupació. 
 
 L’aplicació del nou contracte d’inserció destinat a les 
administracions públiques és una mesura d’aquesta reforma laboral que 
produeix especial preocupació en aquests moments. A l’equiparar el contracte 
de formació, mitjançant la generalització dels col.lectius susceptibles de ser-li 
aplicat, es nega el paper del contracte i s’utilitza com a fórmula per a rebaixar 
els drets i les prestacions de les persones a les quals s’apliqui. La integració 
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laboral dels col.lectius menys afavorits no pot fer-se en base a l’empitjorament 
de les seves condicions de contractació. 
 
 Tant l’administració central com l’autonòmica es limiten al 
repartiment de fons europeus sense aportar quantitats econòmiques dels seus 
pressupostos. 
 
 Els plans d’ocupació per al proper any, tal com es preveuen, 
obligaran als Ajuntaments a cofinanciar entorn del 35 al 50% del cost total 
dels plans. 
 
 Per tot això, els grups municipals socialista i d’IC-V proposen al Ple 
Municipal l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Demanar a l’administració central i autonòmica 
l’increment de les seves dotacions econòmiques destinades  a la política activa 
d’ocupació de manera suficient, en especial de les partides destinades als 
col.lectius en situació de risc d’exclusió laboral. 
 
 Segon.- Demanar a l’administració autonòmica que negociï com ho 
va fer en el període comprès en el primer trimestre d’aquest any, la necessitat 
de finançar els contractes d’inserció, així com el compromís del Govern 
Central i autonòmic de participar en la cofinanciació dels mateixos, situant la 
seva aportació en els mateixos termes econòmics que els actuals. 
 
 Tercer.- Traslladar el present acord al Ministeri de Treball, a la 
Conselleria de Treball i als Grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
al Congrés dels Diputats, a la Federació de Municipis de Catalunya i a 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Juan Antonio García Díaz, com a Regidor de 
Treball, adjunt a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que el motiu d’aquest Moció ve una mica 
motivat pel fet de què la situació econòmica del país no és la més idònia per 
als col·lectius que estan en pitjor situació, però, a més, es dóna el fet de què 
l’onze se setembre, -vulguem o no- va agreujar aquesta situació. 
 
 El fet és que veníem d’un procés de desacceleració econòmica que ja 
estava marcant -sobretot en el tema de la contractació i en el tema dels 
desocupats-, números que feia anys que no veiem. 
 
 Cornellà, dins del pacte local per a l’ocupació, des de l’any 1998 ha 
anat estimant una sèrie de recursos per, d’alguna manera, anar minimitzant 
els efectes de l’atur i de la marginalitat que es podia donar en la ciutat. Allò 
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que és cert és que els recursos per a polítiques actives, tant en la Unió 
Europea, com en Espanya, com en el Govern de la Generalitat estan baixant. 
 
 Tot obeeix –i és evident- a obsessions pressupostàries. El dèficit 
zero motiva que l’única manera de retallar sempre és sobre polítiques actives i 
sobre temes socials. 
 
 Recordem que en el mes de febrer d’aquest any, el govern va 
proposar una reforma laboral que per sí mateixa s’ha vist absolutament 
ineficaç. Reforma laboral que, per una altra banda, ens afectarà greument en 
l’atenció que l’Ajuntament de Cornellà venia prestant als aturats de la ciutat i 
en concret faré referència a un dels seus apartats que és el contracte 
d’inserció. En aquest apartat, fins ara, l’Ajuntament contractava aturats per 
fer treballs socials o de qualsevol tipus en la ciutat de Cornellà subvencionats 
al 100%. Això ha canviat radicalment i amb el nou contracte d’inserció 
l’Ajuntament de Cornellà haurà de posar de la seva butxaca entre un 35 i un 
50%. 
 
 Perquè ens hi fem una idea aquest any amb els aturats que hem 
pogut agafar, haguéssim tingut que posar gairebé seixanta milions de pessetes 
per a poder pagar la nòmina d’aquesta gent. L’any passat es va finançar el 
100%  i l’any 2002, seria seixanta milions. Allò que és cert és que els governs 
autonòmics i centrals fan de finestreta, és a dir, des d’Europa envien cent mil i 
reparteixen cent mil, i no aporten absolutament res. 
 
 Tot això el que suposa en primer lloc és demanar a l’administració 
central i autonòmica l’increment de les partides, sobretot, en polítiques actives 
d’ocupació, i en segon lloc, si aquest any es va cobrar el 100% és perquè el 
Govern de la Generalitat va pactar amb el Govern Central que aqueixa part de 
la reforma laboral no entrés en vigor fins a l’u de gener de l’any 2002. De fet,  
es torna a demanar el mateix encara que en aquest cas –si és possible- que fos 
per sempre. 
 
 I finalment seria traslladar aquest acord als que estan relacionats 
en l’acord i m’atreviria a afegir també, als Sindicats, que en aquest cas no 
estan posats aquí, i que s’hauria de fer.          
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que només vol dir que 
dóna suport a la Moció amb totes les conseqüències,  i que allò que seria 
necessari és que encara hi haguessin més aportacions. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el seu Grup està 
d’acord, tan sols que al penúltim paràgraf de la Moció, de la manera que està 
redactada, sembla com si manté en el mateix pla l’administració central i 
l’autonòmica, cosa que no és així. 
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 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també està d’acord 
amb la Moció, encara que no estan d’acord amb el punt sisè que diu que “la 
reforma del mercat de treball impulsada pel govern central i amb el 
recolzament de CiU s’ha demostrat inútil i inapropiada”. En aquesta última 
època s’han creat més llocs de treball a Catalunya que en cap altra època, i 
vosaltres us referiu a què era més apropiada la que va prometre el PSOE, que 
va prometre vuit-cents mil llocs de treball i va crear un milió i mig d’aturats. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup està d’acord amb els punt de peticions que se’n fan tal qual estan. 
Però, malgrat que estem d’acord, haig de dir que sé que el seu paper com a 
PSC és desgastar al govern, tant pel que fa al de la Generalitat com al de la 
resta d’Espanya, però crec que ho han de fer amb dades certes. 
 
 Tinc els pressupostos de l’Estat i vostè està dient que per política 
d’ocupació han destinat menys que l’any passat i això no és veritat. 
 
 En el pressupost de l’any 2002 s’han destinat per a polítiques 
actives de foment d’ocupació 5.183.000,- euros,  862.000.738,- de pessetes 
això és un 4% més que l’any passat. 
 
 Quan es fan peticions  -jo sempre ho dic- que s’han de fer amb 
dades correctes, jo crec que tenen el pressupost de l’Estat i aquí “no hay 
trampa ni cartón”. Continuo dient que estic d’acord i, pel que fa al que diuen 
de les polítiques d’ocupació del govern del PP, quan el PP va agafar el govern hi 
havia tres milions d’aturats i avui són els que hi són i, aleshores, expliqui això 
a la gent del poble i que ells decideixin. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-V,  
senyor Miguel López Sánchez, per manifestar que en una situació com la que 
tenim en aquests moments que hi ha certa unanimitat en una Moció d’aquest 
tipus, entrar en un debat en qüestions com algunes de les coses que s’han 
plantejat, no pertoca però m’agradaria fer unes puntualitzacions. 
 
 En primer lloc en referència al que deia el Sr. Tardà abans, quan 
diu en la primera pàgina, al penúltim paràgraf, “tant l’administració central 
com l’autonòmica”, aquí ha hagut un petit “lapsus” a l’hora d’escriure, i el que 
s’ha d’incloure en aquest apartat és “aportant només allò que les directives 
europees els obliguen, sense aportar més ajuts econòmics dels seus 
pressupostos”. Això vol dir que des d’Europa ens arriba una quantitat per a 
les polítiques de foment a l’ocupació, però, al mateix temps, també venen amb 
unes directives, en les que a les administracions de cada país les obliguen –
d’alguna manera- a posar una part de percentatge de la quantitat que ve 
d’Europa. Això és el que d’alguna manera volem reflectir en aquest punt, que 
és que tant l’administració central com l’autonòmica, solament posen dels 
seus pressupostos en alguns del projectes la quantitat que realment els 
obliguen, i no posen més. 
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 Creiem que això és greu, sobretot en la situació que abans el Sr. 
García Díaz explicava en aquests moments de recessió, de congelació. Hi ha 
una realitat i és que, desgraciadament, el nombre d’aturats va augmentant, en 
els sectors més necessitats. Davant aquesta política que estan fent les dues 
administracions que tenen competència en aquest terreny, creiem que és 
necessari aportar més diners. 
 
 I el que no es pot permetre és que ara obliguin –d’alguna manera- 
als ajuntaments o a les entitats que vulguin acollir-se als plans ocupacionals o 
contractes d’inserció, a posar una part de diners perquè això, el que farà és 
que, no solament a Cornellà -que potser en aquests moments la nostra 
economia ens ho permet, però hi haurà ajuntaments en què no podran acollir-
se perquè no tindran partida pressupostària. 
 
 Creiem que això és realment greu i que s’hauria d’eliminar aqueix 
apartat i seguir com fins ara hem estat, que ens subvencionaven el 100% de 
les contractacions. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Juan Antonio García Díaz, 
com a Regidor de Treball, adjunt a l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, 
per assenyalar que només vol recordar dues coses a la Sra. Espinosa. Una és 
que ell no està aquí per a desgastar a ningú. I li vaig a dir dues coses, miri, al 
govern socialista el Pla d’Ocupació Juvenil els hi va costar una vaga, i el 
contracte de formació que tinc aquí, que no es fa servir perquè ningú el vol 
col·locar, permet que contractem a una persona amb 43 anys, que porti 3 anys 
a l’atur amb 61.000,- pessetes al mes, sense cobertura d’atur i amb 5.000,- 
pessetes a l’empresari de quota patronal i de quota a la Seguretat Social, i això 
no ho vam fer nosaltres. 
 
 Si vol, li repeteixo també quina és la indemnització que vostès van 
dir que pagarien a les empreses de treball temporal  o a aquells treballadors 
que estiguessin en treball temporal i pleguessin. I vostès els hi han posat una 
indemnització de 88,- pessetes/dia. Això són números, no m’ho estic 
inventant. Per això jo posava “inútil i inapropiada”, perquè és que aqueixa 
reforma no s’està aplicant, perquè els empresaris fugen dels contractes a 
temps parcial perquè ningú vol signar aqueix contracte. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb la introducció de les esmenes següents: 
 
 “Des de principis d’any s’està detectant una desacceleració 
econòmica que s’ha vist agreujada últimament per les repercussions dels 
atemptats de l’11 de setembre a Nova York i Washington. La seva manifestació 



 68

més evident ha estat, primer, un relentiment  a la creació d’ocupació i 
posteriorment una creació de desocupació neta. 
 
 Aquesta situació ressalta la vigència de les polítiques actives 
d’ocupació per atendre els problemes que es deriven de la seva mancança. 
 
 En els últims anys la ciutat de Cornellà, malgrat no tenir 
competències directes en matèria d’ocupació, ha destinat  recursos i esforços 
per a minimitzar els efectes de l’atur i la marginalitat, destacant com a 
element dinamitzador el Pacte per a l’Ocupació subscrit amb sindicats i 
empresaris. 
 
 En aquests moments qualsevol mesura que es produeixi en aquest 
camp necessita del manteniment i fins i tot de l’increment dels recursos 
econòmics per part de les administracions amb competències (Unió Europea, 
Govern Central i/o Generalitat de Catalunya). 
 
 Al contrari, les prioritats polítiques i les obsessions pressupostàries 
han comportat la reducció dels recursos a aquestes polítiques actives 
d’ocupació, excepte a l’apartat de les subvencions directes a les empreses o en 
el de prendre mesures de caràcter laboral i social. 
 
 La reforma del mercat de treball impulsada pel govern central, i 
amb el recolzament de CiU, s’ha demostrat inútil i inapropiada. No ha suposat 
una mesura a la temporalitat ni a la precarietat en la contractació i tampoc no 
ha servit per a frenar el creixement de la desocupació. 
 
 L’aplicació del nou contracte d’inserció destinat a les 
administracions públiques és una mesura d’aquesta reforma laboral que 
produeix especial preocupació en aquests moments. A l’equiparar el contracte 
de formació, mitjançant la generalització dels col.lectius susceptibles de ser-li 
aplicat, es nega el paper del contracte i s’utilitza com a fórmula per a rebaixar 
els drets i les prestacions de les persones a les quals s’apliqui. La integració 
laboral dels col.lectius menys afavorits no pot fer-se en base a l’empitjorament 
de les seves condicions de contractació. 
 
 Tant l’administració central com l’autonòmica es limiten al 
repartiment de fons europeus, aportant només allò que les directives europees 
els obliguen, sense aportar més ajuts econòmics del seus pressupostos. 
 
 Els plans d’ocupació per al proper any, tal com es preveuen, 
obligaran als Ajuntaments a cofinanciar entorn del 35 al 50% del cost total 
dels plans. 
 
 Per tot això, els grups municipals socialista i d’IC-V proposen al Ple 
Municipal l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
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 Primer.- Demanar a l’administració central i autonòmica 
l’increment de les seves dotacions econòmiques destinades  a la política activa 
d’ocupació de manera suficient, en especial de les partides destinades als 
col.lectius en situació de risc d’exclusió laboral. 
 
 Segon.- Demanar a l’administració autonòmica que negociï com ho 
va fer en el període comprès en el primer trimestre d’aquest any, la necessitat 
de finançar els contractes d’inserció, així com el compromís del Govern 
Central i autonòmic de participar en la cofinanciació dels mateixos, situant la 
seva aportació en els mateixos termes econòmics que els actuals. 
 
 Tercer.- Traslladar el present acord al Ministeri de Treball, a la 
Conselleria de Treball i als Grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
al Congrés dels Diputats, a la Federació de Municipis de Catalunya, a 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, i als Sindicats.”  
 
 
 7.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Glòria Recio Díaz, com a 
Regidora del Grup Municipal Socialista, per manifestar que, lamentablement, 
des del darrer Ple fins ara han estat quatre dones i tres infants morts per 
violència familiar, la qual cosa ens porta a un total durant l’any 2001 de 
seixanta-tres dones mortes i tres infants. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde per manifestar que, a més, 
llegiria un text perquè –si esteu d’acord- constés en acta, que seria una 
declaració també amb motiu dels darrers assassinats d’ETA i que diu: 
 
 “Davant del darrer atemptat comès per ETA el dia 23 de novembre,  
en què van resultar morts els dos ertzaines Ana Isabel Arostegi i Javier 
Mijangos a la ciutat de Beasáin, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en Ple, 
ha acordat per unanimitat i a proposta de tots els grups municipals, emetre la 
següent declaració: 
 
 Primer.- Manifestar, davant de tot, la solidaritat de l’Ajuntament i 
del poble de Cornellà de Llobregat amb les famílies de les dues víctimes, fent-
la extensiva també al cos de l’Ertzantza. 
 
 Segon.- L’Ajuntament de Cornellà expressa el seu rotund rebuig i 
indignació davant d’aquest acte criminal, realitzat sobre uns policies que 
estaven regulant el trànsit. 
 
 Tercer.- Contra els arguments ja coneguts dels trets, només volem 
que la nostra declaració serveixi per donar força i coratge a la societat. 
L’agressió permanent que estem rebent no ha de minar els nostres valors més 
fonamentals, com són la voluntat de convivència en pau i en llibertat. 
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 Per tant, defensem que l’acció política democràtica sigui el principal 
instrument per combatre el fanatisme i la intolerància d’aquells que atempten 
contra el dret a la vida dels ciutadans i ciutadanes d’aquest país.” 
 
 Els reunits manifesten estar d’acord. 
 
 Tot seguit continua el Sr. Alcalde manifestant que s’inicia el torn de 
Precs i preguntes algunes de les quals han estat formulades per escrit, i 
algunes ja han estat contestades. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per llegir un prec, que diu: 
 
 “Des de fa uns anys a aquesta part, en moltes de les obres de 
restauració de voreres, places, i, fins i tot de zones per les que han de circular 
vehicles, s’estan col·locant alguns tipus de paviment, els efectes dels quals 
s’estan mostrant poc recomanables, per dues causes fonamentals. 
 

- Perquè, a més de ser fràgils, són poc adherents i relliscosos, 
sobre tot quan està mullat o quan hi ha una certa pendent. És el 
cas del que es va col·locar en els carrers Miranda, Mn. Jaume 
Soler, etc, no som poques les persones que han patit alguna 
caiguda. 

 
- Perquè són molt poc resistents, i quan han de passar vehicles, 

s’hi trenquen amb facilitat, és el cas d’aqueixes plaques que es 
van col·locar a la Rambla i en d’altres llocs, com ara en la zona 
Alps, inclosa la calçada del carrer Vicenç Llivina, en la que no 
tardarem molt en comprovar com s’està trencant. 

 
- A això s’ha d’afegir, les rampes per salvar les barreres 

arquitectòniques en voreres, especialment en les que són molt 
curtes, amb una sola peça i molta pendent, i les plaques no són 
gens adherents i és molt fàcil relliscar (jo puc donar testimoni 
d’una senyora gran que va caure i es va trencar el maluc, en la 
que li han tingut de fer una pròtesi i ha quedat ranquejant per a 
la resta de la seva vida. 

 
 A vegades cometem l’error de creure que el tipus de paviment té 
quelcom a veure amb la qualitat de vida de les persones residents en el lloc, la 
qual cosa en porta a voler distingir la categoria de les zones pel paviment que 
trepitgem. En alguns països: França i, especialment Suïssa, i en les zones més 
cares de les grans ciutats, el més corrent són voreres d’asfalt. 
 
 Per tot el que s’ha exposat, preguem: 
 
 Que abans de seguir amb aquests tipus de paviment, s’estudiïn 
altres possibilitats. El panot que s’ha posat tota la vida i que encara se segueix 
posant en Riera, Pedrò, etc, és molt més resistent i adherent.” 
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 Un altres prec que ja hi havia plantejat en algun moment, a la 
carretera d’Esplugues, a l’alçada de Vicenç Llivina fins al pont, en aquell lloc 
en el moment que plou s’acumula quantitat d’aigua. Se m’havia dit –i és 
veritat- que la carretera era de la Generalitat i ara que la carretera és propietat 
de l’Ajuntament prego: 
 

- Que es resolgui el problema que existeix a la carretera 
d’Esplugues, a l’alçada del pont sobre el carrer Alps, des de 
pràcticament el carrer Josep Cuxart, que al moment que cau 
una petita pluja s’acumula l’aigua i al pas del cotxe s’expandeix i 
mulla i embruta a les persones que caminen per la vorera. Es 
tractaria de posar una capa d’asfalt i donar sortida a aquesta 
aigua. 

 
 També continua manifestant el Sr. Flórez, tinc una pregunta, 
perquè havia presentat dues preguntes que ja han estat contestades. Amb el 
Sr. Balmón ja hem comentat el tema de la Pyramid i també estava allò que jo 
vaig plantejar de sol·licitar a l’Ajuntament de Terrassa. Què passa i que es 
pensa fer amb la calefacció del Centre Cívic Titán?. Aquest any encara no s’ha 
pogut encendre, però no solament és que no s’ha pogut encendre, sinó que 
s’està dient que si una peça ha de venir d’Itàlia, i que és possible que trigarà  -
pot ser fins tot l’hivern-, i la gent allà està passant fred. 
 
 L’altre dia em vaig trobar a unes persones que s’anaven a l’avinguda 
del Parc perquè deien que no podien estar allí, per tant, crec que no hi ha cap 
justificació. Si s’ha de resoldre mentrestant  amb unes estufes de butà o com 
sigui, jo crec que val la pena.    
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per contestar 
que sobre el tema del paviment, ja ho miraran conjuntament tant el Sr. 
Morlanes com ell, perquè és el mateix que es posa en reparacions o quan 
remodelem carrers, i quan es fan zones noves, o sigui mirarem de parlar-ho 
tots dos a veure quin tipus de paviment és el millor en aquests casos, perquè 
el que sí és cert és que el que està posat a la Rambla, -que s’ha posat en molts 
llocs- les plaques grans només es trenquen quan passen vehicles, i el que 
ocorre és que teòricament els vehicles no han de passar perquè on hi ha les 
cruïlles són plaques de 20x20, que aqueixes no es trenquen, perquè estan 
preparades per el pas de vehicles, i, aleshores, el que s’ha de fer és que els 
vehicles no passin per aquells carrers. 
 
 Pel que fa a l’asfalt, allò que diu el Sr. Flórez està molt bé, però no 
hem de cometre el mateix error que amb els contenidors. Els països freds, són 
països freds, i els països mediterranis són mediterranis. Posar aquí asfalt amb 
quaranta graus a l’estiu fa que els talons es clavin, per tant, les solucions dels 
països nòrdics, ni aquestes ni les de recollida d’escombraries són aplicables 
per als països mediterranis, per tant, no fem paral·lelisme perquè els climes 
són diferents.       
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 Pel que fa al tema de la carretera, continua manifestant el Sr. 
Martínez, ara que ja és nostra ja podrem arreglar-la. I pel que fa al tema del 
Titán he de reconèixer -i és un error per la meva part que lamento molt- és la 
primera notícia que tinc de què la calefacció del Titán no funciona. Per tant 
demà em posaré a esbrinar-ho. Per tant, farem el que sigui, es poden posar 
estufes elèctriques, de butà, però no és normal dir que una peça pot tardar 
temps i que no hi hagi algun tipus de calefacció alternativa. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que té una primera 
pregunta que diu: 
 
 “En l’actualitat un cert nombre dels membres de la Guàrdia Urbana 
de la nostra ciutat provenen de cossos de seguretat estatals. Per la qual cosa 
desitjaríem de conèixer-ne el nombre exacte i llurs procedències (Guàrdia Civil  
i/o Policia Nacional), així com el tipus d’adaptació curricular que han hagut de 
seguir (o tal vegada estan seguint) per tal d’adequar els seus coneixements a la 
nova funció (valgui, per exemple  la titulació d’idoneïtat lingüística).” 
 
 Una altra pregunta: 
  
 “Podria fer-nos avinent quan s’iniciarà el pagament de les 
indemnitzacions a les persones que han estat afectades per les diverses 
expropiacions, així com el nombre i localització dels habitatges (permanents o 
provisionals)  a lliurar a les persones a qui s’ha compromès vivenda?” 
 
 Crec que seria bo que tinguéssim també nosaltres, encara que 
siguem l’oposició política a l’Ajuntament, la informació exacta perquè també 
moltes vegades ens toca fer d’Ajuntament davant dels ciutadans i, a més a 
més, coses que assumim amb satisfacció, però a vegades, ben bé, no saps que 
dir. 
 
 Pel que fa als precs, continua manifestant el Sr. Tardà, hi ha un 
prec que té a veure i afecta a l’empresa de Sant Boi de Llobregat, “Proteinas y 
grasas Gimeno, SL”, que -com sabeu- ha estat condemnat a quatre anys el 
propietari, però l’activitat segueix, entre d’altres coses, perquè la Generalitat 
considera que és una activitat, en aquests moments necessària, perquè és 
l’única que recicla. 
 
 Nosaltres pregàvem que si des de l’Alcaldia, -si no s’ha fet- es dirigís 
un escrit al Departament de Medi Ambient de la Generalitat demanant si com 
a part interessada, -malgrat que el termini ha acabat- i que doni trasllat a 
l’Ajuntament de Cornellà dels tràmits que segueixi l’avaluació ambiental, 
perquè ara, era el moment de presentar l’avaluació, suposo que ha d’haver-hi  
raons que han fet considerar que l’Ajuntament de Cornellà no hi havia de 
presentar al·legacions. 
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 Malgrat no haver presentat al·legacions seria bo demanar que se’ns  
tingués informats constantment, i, fins i tot, no sé si existeix la figura de la 
part interessada, malgrat no haver presentat al·legacions, perquè és evident 
que la pudor no distingeix els termes municipals, així com la contaminació de 
l’aqüífer, etc. 
 
 I el segon prec va dirigit a l’Alcaldia perquè tinc una mica la 
impressió de què no ha complert amb el compromís que va adquirir en el 
darrer plenari, -i és una llàstima no tenir l’acta-, però, em sembla que tothom 
se’n recordarà que es va comprometre l’Alcaldia a incloure una rectificació –
que no calia que fos una gran rectificació- d’aquella separació que hi havia a 
l’article referent al desplegament dels mossos d’esquadra. És inclòs?,  
aleshores no l’he sabut veure, i demano disculpes. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que prenen nota del prec que fa referència a l’empresa de Sant 
Boi, i respecte al tema de la primera pregunta la resposta ja s’ha fet per escrit. 
Pren la paraula a continuació el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar en relació a la segona pregunta que han començat a pagar, que ja 
han pagat el dimecres i el dijous a vuit persones i empreses, i farem una altra 
tanda de pagaments després de la setmana del pont de la Constitució i el 
nostre objectiu seria iniciar el tràmit de consignació i fer el tràmit de 
pagament d’aquí al Nadal, encara que no sé si ho aconseguirem perquè són 
dades difícils, però aqueix és l’objectiu. 
 
 Pel que fa als reallotjaments, les persones amb menys recursos 
aniran als pisos que ha de construir la Generalitat en el nostre terreny en 
Alps, perquè són els que permeten un lloguer més baix. Les persones que 
tenen major nivell adquisitiu aniran a la promoció de Can Suris i als pisos que 
ens queden sobrants a Alps, a l’edifici que està gairebé acabat, aquí queden 
vuit pisos lliures, i entre aquí i Can Suris oferirem a totes les persones que 
volen reallotjament un pis en condicions de protecció pública. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que vol fer una pregunta i és que 
avui ha vist que han començat l’enderroc de la discoteca Pyramid, i la 
pregunta és saber si aquest espai l’ha recuperat  l’Ajuntament. Contesta el  
senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, que sí que s’ha dictat el “laudo”, s’ha tornat la propietat i 
l’Ajuntament va prendre possessió el dimarts pel matí davant un notari i va fer 
un reportatge fotogràfic i de vídeo per veure en quines condicions estava aquell 
local. Per tant, quan hem pres la possessió hem començat a enderrocar 
aquella construcció perquè sinó podíem tenir problemes derivats d’ocupacions 
inoportunes. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
farà un prec que és per al Tinent d’Alcalde de Via Pública, i no sap si també 
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per al Sr. Morlanes, que és sobre el tema del passatge Alps, -demà ho passaré 
pel registre- perquè hi ha unes peticions de les diferents empreses avalades 
per les signatures de tots els treballadors, i, a més, transportistes, i altres 
persones que utilitzen aquell passatge. 
 
 Hi ha una sol·licitud d’entrevista amb els responsables, perquè se’ls 
hi expliqui i que ells puguin exposar els seus plantejaments o allò que 
necessitin provisionalment fins que allò no quedi solucionat. 
 
 El Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, manifesta que contestaran 
per escrit. 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA 
 
 
 1.- Autoritzar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà 
de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), per a acceptar l’oferta de cessió del 50% de 
participacions socials de la societat “Revolt del Llobregat, S.L.”, i aprovar 
els Estatuts que regularan aquesta nova societat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Consell d’Administració de la Societat 
EMDUCSA, en data 29 de novembre d’enguany mitjançant el qual s’acorda, 
acceptar l’oferta de cessió del 50% de participacions socials de la societat 
“Revolt del Llobregat, S.L.”, realitzada el proppassat 26 de novembre 
d’enguany, pel senyor Juan Subirats Navarro, en compliment dels 
compromisos assolits per conveni atorgat amb aquesta empresa municipal a 
data 10 d’abril de 2000, amb subscripció de les participacions socials 
corresponents i sol·licitar a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
l’autorització expressa i l’aprovació dels Estatuts de l’esmentada societat. 
 
 Atès que, en conformitat amb el que disposa l’article 137.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals de Catalunya (ROAS), 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny, les activitats econòmiques que 
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portin a terme els Ens Locals en règim de lliure concurrència, es poden 
realitzar mitjançant la forma d’organisme autònom de caràcter industrial, 
comercial o financer, o mitjançant la forma de societat mercantil de capital 
públic o mixt o de societat cooperativa, establint a tal efecte l’article 140.1 del 
mateix text legal, la possibilitat, per una banda, de que la participació de 
l’Ajuntament en aquesta nova societat es realitzi a través d’una societat de 
capital íntegrament municipal, constituïda prèviament pel propi Ajuntament, 
si així ho preveuen els seus Estatuts, i per altra banda, que en aquest supòsit 
de participació a través d’una societat municipal interposada, l’esmentada 
participació requereix l’autorització expressa i l’aprovació dels Estatuts de la 
nova societat per part de l’Ajuntament, concretament mitjançant acord plenari 
adoptat amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació, en virtut del que disposa l’article 47.3.b) de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
 Atès que a l’article 3 dels Estatuts reguladors d’EMDUCSA, es 
preveu expressament que el seu objecte social es pot realitzar per aquesta, 
tant directament com indirectament, fins i tot mitjançant la titularitat 
d’accions o participacions en societats amb objecte idèntic, anàleg o semblant. 
 
 Vist així mateix l’informe número 39/01 emès per la Secretària 
General en data 29 de novembre d’enguany. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, vistos els informes abans esmentats, 
així com la proposta d’Estatuts de la societat a constituir, i en conformitat 
amb el que disposa l’article 140.1 del ROAS, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Autoritzar a l’Empresa Municipal de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), per a acceptar l’oferta de cessió del 50% 
de participacions socials de la societat “Revolt del Llobregat, S.L.”, realitzada el 
proppassat 26 de novembre d’enguany, pel senyor Juan Subirats Navarro, en 
compliment dels compromisos assolits per conveni atorgat amb aquesta 
empresa municipal a data 10 d’abril de 2000, amb subscripció de les 
participacions socials corresponents. 
 
 Segon.- Sotmetre els Estatuts que regularan aquesta nova societat 
a l’informe previ de la Secretària General als efectes de la seva adaptació a les 
precisions contingudes en la legislació administrativa i, en concret, el 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, restant condicionada 
l’efectivitat dels presents acords a la corresponent aprovació plenària dels 
Estatuts de la Societat degudament adaptats, prèvia fiscalització de la 
Intervenció Municipal. 
 
 Tercer.- Notificar aquest acord a l’empresa EMDUCSA, als efectes 
legals oportuns.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació de 
l’acord, manifestant que és un pas més cap al llarg camí del tancament de la 
gravera que, per aquelles coses no de la naturalesa, sinó de l’home, ens hi 
trobem  que en la porta de la nostra ciutat hi ha un bocí del Prat, que 
contamina acústica i visualment i que presenta una imatge d’una entrada 
molt important de la ciutat que no correspon amb el model i el projecte de 
ciutat que tots i totes estem construint. 
 
 Al mes d’abril de l’any 2000 es va signar un conveni entre l’empresa 
municipal EMDUCSA i Àrids, SA., i en aquell conveni s’acordava que era 
d’interès per a la ciutat que es tanqués la gravera i que per aconseguir  aquest 
objectiu es marcaven un grup d’actuacions que s’hi havien de fer 
inexorablement. Una d’elles va ser la compra de la Masia Can Manso que tenia 
al seu entorn una parcel·la qualificada d’industrial que -com sabeu- va ser 
permutada la seva qualificació per una parcel·la propietat de l’Ajuntament que 
estava al costat de Cornatur. 
 
 Una vegada realitzada la permuta de qualificacions es va procedir 
entre l’Ajuntament i l’empresa municipal a fer una permuta de les parcel·les, 
sent en aquest moment la parcel·la qualificada d’industrial, propietat 
d’Emducsa. 
 
  L’acord recollia que l’empresa municipal oferiria aqueixa parcel·la 
a  Àrids, per la qual hi pagaria el seu preu, i que, a més, Àrids lliuraria a la 
ciutat –en aquest cas, Emducsa- el 50% de la parcel·la on es troba l’explotació 
de l’extracció d’àrids que supera els 70.000 metres quadrats, i, a tal efecte, es 
recollia en aquell acord que Àrids lliuraria  mitjançant una empresa mixta, el 
50% de les accions. 
 
 Com sigui que la Llei indica que l’empresa municipal demani 
autorització a l’Ajuntament per a la compra i per a l’entrada en una societat,  
aquest matí el Consell d’Administració va acordar acceptar la cessió del 50% 
de les accions i demanar a l’Ajuntament permís per fer-ho. 
 
 L’acord recull l’obligació de què aqueixa societat en la que 
participarem adeqüi els seus estatuts als requeriments que la Llei imposa a les 
empreses municipals. En concret, hi ha un requeriment d’especial importància 
que és que, cada vegada que aqueixa empresa vulgui alienar patrimoni, haurà 
de demanar permís a l’Ajuntament, i, en aqueix sentit el dia que Emducsa vagi 
a vendre la parcel·la perquè s’instal·li Àrids i accepti el 50% de les accions que 
aqueixa empresa té com únic patrimoni els més de 70.000 metres que agafa la 
gravera, els estatuts d’aqueixa societat hauran de complir amb estricte rigor 
els requisits que la Llei imposa a les empreses municipals o participades per 
l’Ajuntament. 
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 A partir d’això, l’idea és que abans de l’estiu es produeixi el 
tancament de la gravera. Algú pot preguntar, per què la urgència?,  perquè 
se’ns ha allargat el planejament més del previst. La Generalitat de Catalunya 
va demanar un text refós. Ha hagut algun error d’interpretació per part de la 
Direcció General d’Urbanisme i això se’ns ha retardat.  
 
 Aqueixa empresa es troba en una parcel·la fora de normativa i té un 
vell conflicte amb l’Ajuntament del Prat que no es pot perllongar més en el 
temps, i, per això, és imprescindible que procedim amb una certa celeritat a 
adoptar l’acord perquè pugui construir la seva nau, tancar la gravera i a partir 
d’això que l’empresa mixta gestioni urbanísticament aqueixos terrenys. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que aquest matí hem vist 
això  en el Consell d’Emducsa. Ho hem parlat i ha quedat clar per què i com 
se’n feia això. Però tinc un parell de dubtes que no em fan canviar d’opinió tu 
per una part deies que els estatuts establiran que el dia que aquesta empresa 
faci l’alienació d’aquella propietat, l’Ajuntament ha de quedar assabentat, i jo 
dic no solament ha de quedar assabentat sinó que, com a copropietària, ha de 
rebre la meitat del valor d’aqueixa alienació no?. 
 
 També ha quedat clar aquest matí que Àrids és una empresa 
diferent a Revolt del Llobregat, SL, que té una activitat, però, no ha de pagar 
un lloguer, no ha de pagar a l’altra empresa de la qual  és participant 
l’Ajuntament per l’ús d’aqueix sòl?.  
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, tenint en compte que nosaltres 
no estàvem a la reunió aquest matí, crec que valdria la pena respondre 
aquestes preguntes per tenir més dades. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup continua 
estant en contra de la solució que es dóna per a ubicar la gravera, i ara la 
veritat és que no he entès massa aquesta explicació, perquè l’empresa Revolt 
del Llobregat, l’altre 50% que és l’Ajuntament del Prat?. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir que davant una decisió presa així 
d’urgència i, a més haig de dir que el Partir Popular no ha participat en 
Emducsa per a res, és una mica difícil prendre una posició, i haig de dir que 
tampoc m’he assabentat massa d’aquesta fusió. Seguirà com empresa 
treballant conjuntament amb Emducsa o és simplement un tràmit de canvi o 
d’afectació?. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que certament hagués tingut que donar una explicació una 
mica més extensa perquè és veritat que hi ha grups que no participen en el 
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Consell d’Administració, per tant, demano disculpes i procedeixo a aclarir-ho 
amb precisió. 
 
 Nosaltres volíem que tanqués la gravera però no volem que 80 
treballadors perdin el seu lloc de treball, i, per tant, en la negociació per al 
tancament de la gravera havíem de donar una ubicació a aqueixa empresa 
perquè ningú pogués dir que l’Ajuntament de Cornellà hi havia col·laborat en 
què es perdessin 80 llocs de treball. Per l’activitat d’aqueixa empresa era 
imprescindible per a minimitzar les molèsties a la Ciutat que s’ubiqués el més 
a prop possible a l’autopista, a la Ronda del Litoral. 
 
 Vista la ubicació de l’empresa, el lloc més raonable era una parcel·la 
que té l’Ajuntament de la qual només necessitàvem 6.000 metres, i que estarà 
a uns 100 metres de la situació actual d’Àrids, per la qual cosa, l’entrada i 
sortida de camions se seguia fent sense entrar pràcticament a dintre de la 
ciutat. 
 
 Quan li vam dir a Àrids: volem que tanquin, ens van dir: “si tantes 
ganes tenen de què tanquem, oferint-nos un emplaçament alternatiu, 
nosaltres farem una nau tancada que no suposarà cap agressió visual per al 
projecte de ciutat que vostès tenen, incorporarem l’última tecnologia, salvarem 
80 llocs de treball i, a sobre, pagarem els impostos en Cornellà”. 
 
 En una negociació, les parts perquè hi hagi un acord, han de trobar 
solució als problemes, i la solució del problema és la parcel·la que els oferim. 
 
 Com a contrapartida d’aquest acord, aqueixos senyors pagaran la 
parcel·la, que en el conveni figurava el preu que són dos-cents i escaig de 
milions de pessetes i lliuraven a la ciutat el 50% dels setanta mil i escaig 
metres  que hi tenen, i per instrumentar això es va acordar –perquè era el més 
senzill- crear una societat, -que han creat ells- a la qual han aportar tota la 
finca i ara, un vegada que tenim el planejament realitzat, diuen: el dia que 
vostè em vengui la parcel·la a la que jo hi vaig, jo li dono el 50% de les accions 
que té aqueixa societat, que només té com a propietat la parcel·la. 
 
 A partir d’això, aqueixos senyors hauran de presentar una llicència 
d’obres que hauran de pagar, construir la nau i traslladar l’activitat a la nau, i 
procedir al tancament definitiu de l’activitat. En aquell moment, hi haurà una 
empresa mixta que serà el 50% Àrids i el 50% Emducsa que hauran de 
gestionar urbanísticament aquella parcel·la per adequar-la al nostre projecte 
de ciutat. 
 
 No té més secrets, això estava tot recollit en el conveni, hem estat 
meticulosament seguint el conveni. Què passa?, ells han constituït l’empresa, 
i quan Emducsa entri, hauran de canviar els estatuts perquè s’adeqüin a la 
Llei que regula l’activitat de les empreses municipals. 
 
 Vull dir, -i ho dic amb molta claredat al Sr. Artís-, que s’ha notat 
que no estàveu d’acord ho hem notat al llarg del planejament que han hagut 
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traves bastant nombroses per part de qui feia l’aprovació definitiva, i suposo 
que això té a veure amb el posició de CiU. Ho hem notat tant que en 
l’aprovació en què ens demanaven un Text Refós, es va recollir part d’un full 
que va imprimir i va editar Convergència i Unió en Cornellà. Per tant, ho hem 
notat, i una de les causes de les que ara tinguem que anar d’urgència és que 
al llarg del planejament, se’ns han posat dificultats i han hagut retards.  
 
 En els propers dies procedirem a adequar els Estatuts. Tindrem el 
50% del Consell d’Administració i tindrem la Presidència del Consell 
d’Administració. En aqueixa empresa se seguirà les regles habituals 
d’Emducsa i a partir d’aqueix moment, comença el compte enrere per al 
tancament de la gravera, que és el que tots i totes hem desitjat des de fa molt 
de temps. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar si parles de la parcel·la 
que s’hi queda en el riu. Contesta el Sr. Morlanes  que la parcel·la serà 50% 
Emducsa, 50% Àrids, S.A., que és la propietària de la parcel·la. El que s’haurà 
de fer en el futur és com que serà una empresa meitat privada i meitat 
pública, s’haurà de pactar un projecte de desenvolupament futur d’aqueixa 
zona, i, per tant, el que farem és posar-nos a treballar perquè amb el temps 
puguem donar a aquella zona una qualitat similar a la que té qualsevol zona 
de la nostra ciutat, que és el que hem perseguit. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que és un 
tema important, tot i que, en la seva immensa majoria, aqueix terreny, és del 
terme municipal del Prat, i està clar que això poca gent ho sap. La gent 
tampoc sap que el riu feia una sèrie de meandres i que servia de límit, -això és 
així-, i el que està clar és que en qualsevol fotografia aèria de la ciutat, aqueixa 
zona causa un impacte bastant brutal. De fet, si dels 70.000 metres que avui 
ocupa l’activitat, passa a ocupar una parcel·la de sis mil, és menys del 10%, i, 
a més, tancada.   
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció de l’Alcaldia-Presidència és aprovada 
per majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra del Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; i, amb l’abstenció de la 
Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 2.- Rectificar d’ofici les errades materials detectades a l’acord 
municipal d’aprovació dels fulls de valoració de les finques identificades 
el projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta per l’execució 
de les previsions viàries del Pla General Metropolità, de 12 de juliol de 
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1976, a la carretera d’Esplugues, en tram comprés entre el carrer Sabina 
Mitjavila i Lluís Muntades. 
 

 

 MOCIÓ 
 
 “Vist l'expedient instruït per a l’expropiació per l’execució de les 
previsions viàries del Planejament General Metropolità, de 12 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues, en tram comprès entre el carrer Sabina 
Mitjavila i Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat 
 
 Vist que en data 17d’octubre de 2001 la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona aprova definitivament l’expedient l’expropiació pel sistema de 
taxació conjunta de les finques afectades per l’execució de les previsions 
viàries del Planejament General Metropolità, de 12 de juliol de 1976, a la 
carretera d’Esplugues, en el tram comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i 
Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat i el pública el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya en data 12 de novembre d’enguany.       
 
         Vist que segons es desprèn de l’informe emès pel Tècnic redactor 
del projecte Sr. José Antonio Marín Sánchez, que s’adjunta i forma part 
integrant del present acord, s’ha detectat un error material en el projecte 
d’expropiació mencionat, en el sentit de què no s’ha inclòs el premi d’afecció 
previst a l’article 47 de la Llei d’Expropiació Forçosa en alguna de les 
indemnitzacions, que tot seguit es relaciones, contemplades en els fulls 
d’apreuament, tot i que a l’apartat 2.5 de la memòria del projecte es feia 
expressa menció a la inclusió del premi de afecció del 5%, a les partides que 
composen el preu just: 
 
FINCA PROPIETARI INDEMNITZACIÓ 

SÒL 

INDEMNITZ. 

EDIFICACIÓ 

INDEMNITZ. 

ACTIVITAT 

TOTAL 

INDEMNITZACIÓ 

1 SIEMENS S.A. 0 2.940.000 0 2.940.000 

2 J. José Picañols Codina 17.640.000 12.491.680 0 30.131.680 

3 DIANDRE, S.L. 0 5.942.400 0 5.942.400 

4 JAMAC, SL 0 8.232.840 0 8.232.840 

5 F.Masip, A.Sola 0 1.458.822 0 1.458.822 

6 L.Sola, M.Sola, L.Guzmán 0 14.981.120 0 14.981.120 

7 A.Arguijo, J.García 0 15.527.000 0 15.527.000 

8 Ajuntament de Cornella 0 0 0 0 

9 D.Autran, R.Autran 0 20.855.296 0 20.855.296 

10 J.Anguiano, S.Oca 0 2.842.488 0 2.842.488 

11 A.Roca, M.Roca 7.469.000 6.168.000 0 13.637.000 

12 T.Portal 0 8.747.528 0 8.747.528 

13 T.Portal 0 8.735.516 4.313.796 13.049.312 

14 EMDUCSA 3.500.000 0 0 3.500.000 

15 EMDUCSA 41.500.000 736.560 0 42.236.560 

16 CORNE, S.A. 11.900.000 261.360 0 12.161.360 
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17 ALSTOM POWER SA 0 1.108.800 0 1.108.800 

18 Enrique Navarro Pagán 0 1.051.420 0 1.051.420 

19 EUROUS, S.A. 0 3.951.948 3.550.000 7.501.948 

20 Hereus Guasch López 11.263.000 10.388.240 0 21.651.240 

21 J.Coromina, J.Coromina 0 5.702.400 0 5.702.400 

22 Mª A.Morán, D.Romo 0 5.987.520 0 5.987.520 

23 Comunitat propietaris 0 518.992 0 518.992 

24 NARGAM,S.A. 0 2.280.960 0 2.280.960 

25 NARGAM,S.A. 0 7.178.028 0 7.178.028 

26 L.Crespo 0 1.740.710 0 1.740.710 

26 A.de Gea 0 1.740.710 0 1.740.710 

27 F.Escalé 0 6.507.293 0 6.507.293 

28 J.Escorihuela 0 20.887.152 0 20.887.152 

29 Rosario y Jose M. Ferrer 0 875.160 0 875.160 

30 B.Palacios, M.R.Romo 0 5.700.932 7.020.744 12.721.676 

31 R.Casellas, A.Pareja 0 1.569.728 0 1.569.728 

32 C.Godet, M.D.Godet 0 2.569.664 0 2.569.664 

33 A.Penarrocha 0 12.418.560 0 12.418.560 

34 C.Rodrigo 6.350.000 7.867.904 0 14.217.904 

35 J.Pujals, R.Rufat 3.900.000 2.265.120 0 6.165.120 

36 M.N.Jorques, J.A.Jorqués 3.786.000 679.663 0 4.465.663 

37 BEIFUSE, S.A. 4.292.500 166.320 0 4.458.820 

38 BEIFUSE, S.A. 11.105.000 1.758.856 0 12.863.856 

39 R.Mestre 7.257.500 313.632 0 7.571.132 

40 Josep y Maria Palomar Bertran 5.805.500 4.308.480 0 10.113.980 

41 Lea Gagneux 17.230.000 0 0 17.230.000 

42 EMDUCSA 7.040.500 0 0 7.040.500 

43 EMDUCSA 19.581.000 0 0 19.581.000 

  179.620.000 219.458.802 14.884.540 413.963.342 

 
 
    Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Vist l’article 105.2 de la Llei 4/1999, de modificació de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, en el qual s’estableix que les 
Administracions Públiques podran rectificar, en qualsevol moment, d’ofici o a 
instància dels interessats els errors materials, de fet o aritmètics existents en 
els seus actes. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local,  l’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció 
dels següents 
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             ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici les errades materials detectades a l’acord 
municipal d’aprovació dels fulls de valoració de les finques i propietaris 
identificades el projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta per 
l’execució de les previsions viàries del Planejament General Metropolità, de 12 
de juliol de 1976, a la carretera d’Esplugues, en tram comprès entre el carrer 
Sabina Mitjavila i Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, aprovat per la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en data 17 d’octubre de 2001 i publicat 
el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data 12 de novembre de 
2001, en el sentit d’incloure el 5% del premi d’afecció a totes aquelles 
indemnitzacions que tot seguit es relacionen: 
 
 
 
FINCA PROPIETARI INDEM-NITZ. 

SÒL 

PROJECTE 

Premi afecció 

(5%) 

INDEMNIT.S

ÒL TOTAL 

INDEMNITZ.

EDIFI-CACIÓ 

PROJECTE 

Premi 

afecció (5%) 

INDEMNITZ 

EDIFICACIÓ 

TOTAL 

INDEMNITZ. 

ACTIVITAT 

PROJECTE 

Premi 

afecció 

(5%) 

INDEMNIT.A

CTIVITAT 

TOTAL 

TOTAL 

INDEMNITZ. 

1 SIEMENS 

S.A. 

0 0 0 2.940.000 147.000 3.087.000 0 0 0 3.087.000

2 J. José 

Picañols Sala 

17.640.000 882.000 18.522.000 12.491.680 624.584 13.116.264 0 0 0 31.638.264

3 DIANDRE, 

S.L. 

0 0 0 5.942.400 297.120 6.239.520 0 0 0 6.239.520

4 JAMAC, SL 0 0 0 8.232.840 411.642 8.644.482 0 0 0 8.644.482

5 F.Masip, 

A.Sola 

0 0 0 1.458.822 72.941 1.531.763 0 0 0 1.531.763

6 L.Sola, 

M.Sola, 

L.Guzmán 

0 0 0 14.981.120 749.056 15.730.176 0 0 0 15.730.176

7 A.Arguijo, 

J.García 

0 0 0 15.527.000 776.350 16.303.350 0 0 0 16.303.350

8 Ajuntament 

de Cornellà 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

9 PROMOCION

ES RUVE, SA 

0 0 0 20.855.296 1.042.76

5 

21.898.061 0 0 0 21.898.061

10 J.Anguiano, 

S.Oca 

0 0 0 2.842.488 142.124 2.984.612 0 0 0 2.984.612

11 A.Roca, 

M.Roca 

7.469.000 373.450 7.842.450 6.168.000 308.400 6.476.400 0 0 0 14.318.850

12 T.Portal 0 0 0 8.747.528 437.376 9.184.904 0 0 0 9.184.904

13 T.Portal 0 0 0 8.735.516 436.776 9.172.292 4.313.796 205.419 4.313.796 13.486.088

14 EMDUCSA 3.500.000 175.000 3.675.000 0 0 0 0 0 0 3.675.000

15 EMDUCSA 41.500.000 2.075.000 43.575.000 736.560 36.828 773.388 0 0 0 44.348.388

16 CORNE, S.A. 11.900.000 595.000 12.495.000 261.360 13.068 274.428 0 0 0 12.769.428

17 ALSTOM 

POWER, SA 

0 0 0 1.108.800 55.440 1.164.240 0 0 0 1.164.240

18 Enrique 

Navarro 

Pagán 

0 0 0 1.051.420 52.571 1.103.991 0 0 0 1.103.991

19 EUROUS, 

S.A. 

0 0 0 3.951.948 197.597 4.149.545 3.550.000 205.419 3.755.419 7.904.964

20 Hereus 

Guasch 

11.263.000 563.150 11.826.150 10.388.240 519.412 10.907.652 0 0 0 22.733.802
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López 

21 J.Coromina, 

J.Coromina 

0 0 0 5.702.400 285.120 5.987.520 0 0 0 5.987.520

22 Mª A.Morán, 

D.Romo 

0 0 0 5.987.520 299.376 6.286.896 0 0 0 6.286.896

23 Comunitat 

propietaris 

0 0 0 518.992 25.950 544.942 0 0 0 544.942

24 NARGAM,S.A

. 

0 0 0 2.280.960 114.048 2.395.008 0 0 0 2.395.008

25 NARGAM,S.A

. 

0 0 0 7.178.028 358.901 7.536.929 0 0 0 7.536.929

26 L.Crespo 0 0 0 1.740.710 87.036 1.827.746 0 0 0 1.827.746

26 A.de Gea 0 0 0 1.740.710 87.036 1.827.746 0 0 0 1.827.746

27 F.Escalé 0 0 0 6.507.293 325.365 6.832.657 0 0 0 6.832.657

28 J.Escorihuela 0 0 0 20.887.152 1.044.35

8 

21.931.510 0 0 0 21.931.510

29 R.Ferrer 0 0 0 875.160 43.758 918.918 0 0 0 918.918

30 B.Palacios, 

M.R.Romo 

0 0 0 5.700.932 285.047 5.985.978 7.020.744 334.321 7.020.744 13.006.722

31 R.Casellas, 

A.Pareja 

0 0 0 1.569.728 78.486 1.648.215 0 0 0 1.648.215

32 C.Godet, 

M.D.Godet 

0 0 0 2.569.664 128.483 2.698.147 0 0 0 2.698.147

33 A.Penarrocha 0 0 0 12.418.560 620.928 13.039.488 0 0 0 13.039.488

34 C.Rodrigo 6.350.000 317.500 6.667.500 7.867.904 393.395 8.261.299 0 0 0 14.928.799

35 J.Pujals, 

R.Rufat 

3.900.000 195.000 4.095.000 2.265.120 113.256 2.378.376 0 0 0 6.473.376

36 M.N.Jorques, 

J.A.Jorqués 

3.786.000 189.300 3.975.300 679.663 33.983 713.646 0 0 0 4.688.946

37 BEIFUSE, 

S.A. 

4.292.500 214.625 4.507.125 166.320 8.316 174.636 0 0 0 4.681.761

38 BEIFUSE, 

S.A. 

11.105.000 555.250 11.660.250 1.758.856 87.943 1.846.799 0 0 0 13.507.049

39 R.Mestre 7.257.500 362.875 7.620.375 313.632 15.682 329.314 0 0 0 7.949.689

40 Josep i Maria 

Palomar 

Bertran 

5.805.500 290.275 6.095.775 4.308.480 215.424 4.523.904 0 0 0 10.619.679

41 Lea Gagneux 17.230.000 861.500 18.091.500 0 0 0 0 0 0 18.091.500

42 EMDUCSA 7.040.500 352.025 7.392.525 0 0 0 0 0 0 7.392.525

43 EMDUCSA 19.581.000 979.050 20.560.050 0 0 0 0 0 0 20.560.050

 
 
 
 Segon.- Rectificar la valoració total aprovada per l’esmentada 
expropiació, incrementant-la en la quantitat de vint milions cent cinquanta-
nou mil tres-centes cinquanta-nou pessetes (20.159.359PTA). 
  
 Tercer.- Notificar aquests acords als interessats per al seu 
coneixement i efectes. 
 
               Quart.- Elevar els presents acords a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona per a  que, si s’escau, en la seva qualitat d’òrgan competent per a 
l’aprovació definitiva del Projecte d’expropiació per l’execució de les previsions 
viàries del Planejament General Metropolità, de 12 de juliol de 1976, a la 
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carretera d’Esplugues, en tram comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís 
Muntades, de Cornellà de Llobregat, adopti l’oportú acord de rectificació 
d’errors del mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
  Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
punt, manifestant que és un error material, consistent en què algunes finques 
de les que procedim a expropiar, en aplicació del conveni amb l’ATM per a la 
implementació del tramvia, no recollien el 5% de premi d’afecció i, per tant, 
procedim a rectificar l’error material per tal que les finques –que no són totes-, 
que no ho tenen reconegut però que tenen dret a tenir-ho, en les properes 
setmanes, els ciutadans i ciutadanes que estan afectats puguin cobrar aqueix 
5%. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i trenta minuts, de 
la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


